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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE CELEBRADA EL DIA 25 D’ABRIL DE 2016 

 
A la vila de Roses (Girona),  25 d’abril de 2016 
 
Quan són les 20.00 h, es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència de la 
senyora Montserrat Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, el Ple de 
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar la sessió ordinària d’acord amb la convocatòria que s’ha 
repartit. 
 
SENYORS QUE HI ASSISTEIXEN: 
 
Sr.  Carles Pàramo i Ponsetí    Primer tinent d'alcalde 
Sr.  Francesc Giner i Ballesta   Segon tinent d'alcalde  
Sr. Marc Danés i Zurdo    Regidor  
Sra. Anna Jorquera i Navarro   Regidora 
Sr. Joan Plana i Sagué    Regidor 
Sr. Èric Ibáñez i Martín    Regidor 
Sra. Verónica Medina i Flores   Regidora 
Sr. Gerard Teixidó i Rivera   Regidor 
Sr Antonio Rodríguez López   Regidor  
Sr. Manel Escobar Yegua   Regidor  
Sr. Àngel Tarrero González    Regidor 
Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat    Regidor 
Sr.  José Antonio Valdera Martín   Regidor 
 
 
SÓN ABSENTS HAVENT EXCUSAT LA SEVA ASSISTÈNCIA: 
 
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez  Tercer tinent d’alcalde  
Sr. Fèlix Llorens Palou    Regidor  
Sra. Olga Simarro Rojas    Regidora 

 
També hi assisteixen: 
 
Sra. Mariel·la Roig Guitart Interventora accidental de la corporació 
Actua com a secretari, el secretari general de la corporació, senyor Francisco Luis MUÑOZ 
CAMEO. 
 
Un cop l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els afers indicats i es  
prenen els acords que es detallen. 
 
Excusa l’assistència de la senyora Olga Simarro, al senyor Fèlix Llorens que demà ha d’estar a  
les 9h del matí a Barcelona en una taula de Turisme i al senyor Juan M. Fernández que està a 
Beas de Segura com a representant de Roses en la festivitat de Sant Marcos, amb motiu de 
l’agermanament que el nostre municipi té amb aquesta ciutat andalusa. 
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1. APROVACIÓ D'ACTES DE SESSIONS PLENÀRIES ANTERIORS: 

 
- Sessió ordinària del dia 29.02.2016 
- Sessió extraordinària del dia 14.03.2016 
- Sessió ordinària del dia 29.03.2016 

 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar les actes 
tal com han estat redactades. 
 
 
 
2. INFORMACIÓ DE L’ALCALDIA 
 
La senyora Montse Mindan Cortada, alcaldessa presidenta llegeix la informació següent:  
 

DADES ESTADÍSTIQUES 
 
HABITANTS, a 25 d’abril de 2016 
 
TOTAL POBLACIÓ: 19.477 HABITANTS 
 
Homes: 9.750 que representen el 50,06 % de la població 
 
Dones: 9.727 que representen el 49,94 % de la població 

 
3.756 habitants de < 16 anys, que representen el 19,13 % de la població 
 
 
ATUR 
 
A 1 de març de 2016: 1.373 
 
A 1 de març de 2015: 1.535 

 

 
DECRETS 

 

TOTAL DECRETS= 440 

 

Contingut ECONÒMIC 277 
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Contingut URBANÍSTIC 63 

Contingut GENERAL 100 

 

REUNIONS DE TREBALLS A ROSES: 

 

 26 Reunions de treball  

 4 Meses de Contractació  

 3 Gerències d’Urbanisme  

 4 Juntes de Govern Local  

 1 Consell Administració ROSESNET  

 2 Consell Administració PORT DE ROSES 

 1 Consell Administració PRODER 

 1 Consell Administració ROSERSA 

 1 Junta de Portaveus 

 2 Comissions Informatives 

 1 Ple 

 Consell de Participació Ciutadana de Gent Gran 

 Comissió Tècnica sobre la "Conflictivitat Juvenil" (Mossos i Ajuntament de Roses) 

 
 

REUNIONS DE TREBALLS FORA DE ROSES 

 

 Girona, Patronat de Turisme - consell assessor 

 Cerdanyola del Vallès,  Assemblea AMI 

 Figueres, reunió projectes FEDER 

 

VISITES REBUDES A ROSES 

 

 17 visites 

 Sr. Josep Fernández, adjunt ddelegat terrritorial del Departament d'Ensenyament 
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ACTES A ROSES 

 

 Jornades de formació per entitats socials comarcals 

 LXVIII Festa d'Homenatge a la Vellesa 

 Presentació exposició multidisciplinària fugiRfugi Empordoneses 2016 

 Presentació activitats CAR 2016 

 Inaguració Pizzeria  Marechiaro - Rambla Ginjolers 

 Teatre musical: Somriures i llàgrimes 

 Recepció als alumnes del Lycèe Claude Bernard de  Villefranche-sur-Saöne i I'institut Illa 

de Rodes 

 Xerrada: Homeopatia i càncer - Dr. Joan Vidal 

 Arrossada benèfica FADIR 

 Assemblea Nacional Catalana (ANC) - Acte de suport 9 N 

 Visita Hble. Sr. Josep Rull, conseller de Territori i Sostenibilitat, inauguració temporada de 

creuers. 

 Taula rodona "LA FP DUAL I LES EMPRESES", Institut Cap Norfeu 

 Lliurament premis Cursa Trail Pic de l’Àliga 2016 

 Xerrada: sobre la novela Pura Sang 

 Visita comentada Locus Amoenus de l'escriptor Àngel Burgas 

 Presentació Ràdio rock FM 

 Jocs esportius escolars – Piscina Municipal 

 Gala benèfica Tramuntanets 

 III Mostra de Vins DO Empordà. Vívid 

 Lliurament trofeu "Tapa guanyadora 2016" 

 X Trobada d'escoles de bàsquet - lliurament premis 

 Trobada corals en benefici de Guinea Conakry 

 Rodajoc 2016 

 Sessió Informativa “Royal Marine” 

 Actes Sant Jordi 2016 
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 Inauguració remodelació camí de ronda (tram Falconera-Cala Rustella) i accés a la Font 

del Lledó/VI Aplec Falconera. 

 

ACTES FORA DE ROSES 

 

 BCN, acte de suport als ajuntaments investigats per l'Audiència Nacional 

 Vilajuïga, (Espai Armengol) - concurs d’oratòria 

 Girona, Dia de les Esquadres 2016 de la Regió Policial de Girona 

 BCN, de la 3a edició del lliurament dels guardons Infoparticipa (transparència atorgats per 

la UAB) 

 BCN - POWER BCN  -Debat social  Artur Mas/Mohamed El Amrani 

 

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ 

 

 L’Hora de l’alcaldessa 

 L’Empordà 

 Roda de premsa “DRONS” 

 Roda de premsa “Inauguració camí de ronda i Aplec Falconera” 

 TV Palau 

 Xat Empordà 

 

FELICITACIONS REBUDES 

 

 La Comissió de Protecció dels Drets dela Animants del Col·legi d’advocats de Girona ens 

congratulen de la decisió adoptada per l’Ajuntament de prohibir festes amb animals vius. 

 

FELICITACIONS A EXPRESSAR 

 

 A l’artista Antonio Sánchez Santiago per ser guardonat amb el premi Pro Maris de les Arts 

que atorga la Fundació Pro Maris Europea Mediterrània per la seva promoció cultural del 
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Mediterrani. 

 A en Marc Isern per imposar-se en la Sailing Meeting de l’Escala en la classe Laser Radial 

 Al Club Triatló Roses per seu bon paper en el Duatló de Girona i en els jocs escolars 

celebrats el passat 16 d’abril a la Piscina Municipal. 

 A Joan Jorquera per sumar a la seva trajectòra el títol de l’Open d’Espanya de Taekwondo 

2016, celebrat a Benicàssim. 

 Als alumnes Souheila Abdeslami, Lin Xin i Enmanuel Urribarri de l’Institut Illa de Rodes per 

haver estat guardonats als premis Sambori de narrativa i en especial a l’Enmanuel per 

passar a la final de Catalunya. 

 
 
3. DONAR COMPTE DE L’ACORD DE LA JUNTA DE GOVERN LOCAL DEL 07.03.2016, 

DE DONAR L’ASSABENTAT DE LA INTERLOCUTÒRIA DEL TRIBUNAL SUPREM DE 
04.02.2016, DE DECLARAR LA INADMISSIÓ DEL RECURS DE CASSACIÓ 
INTERPOSAT PER L’AJUNTAMENT DE ROSES CONTRA LA SENTÈNCIA DEL 
TRIBUNAL SUPERIOR DE JUSTÍCIA DE 23.02.2015 EN RELACIÓ AMB L’APROVACIÓ 
DEFINITIVA DEL PLA D’ORDENACIÓ URBANÍSTICA MUNICIPAL. 

 

L’alcaldessa presidenta demana al senyor Carles Pàramo, responsable de l'àrea d'Urbanisme, 
que llegeixi i presenti la proposta d'acord del tenor literal següent: 

 
Antecedents 

 
1. La Junta de Govern Local del 7 de març de 2016 acorda: 

“Antecedents 
1) Amb data 23 de febrer de 2015 el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, Sala 

Contenciosa Administrativa, Secció Tercera, dicta Sentència número 89, per la qual 
s’estima el recurs contenciós administratiu núm. 46/2011 interposat per David Thomas 
Allport i altres contra la desestimació presumpta del recurs d’alçada interposat contra els 
acords de la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona, d’11 de febrer i 2 de juny de 
2010, d’aprovació definitiva del Pla d’ordenació urbanística municipal (POUM) de 
Roses. 

2) Amb data 21 de maig de 2015 l’Alcaldia, mitjançant Resolució núm. 1528/15, resol 
comparèixer davant el Tribunal Suprem, Sala del Contenciós Administratiu, en el recurs 
de cassació contra l’esmentada Sentència 89, de 23 de febrer de 2015. 

3) Amb data 4 de febrer de 2016 el Tribunal Suprem, Sala del Contenciós Administratiu, 
Secció Primera, dicta interlocutòria en la qual acorda declarar la inadmissió del recurs 
de cassació interposat per l’Ajuntament de Roses contra l’esmentada Sentència de 23 
de febrer de 2015 i que la resolució es declara ferma (recurs de cassació 2076/15). 

4) Amb data 3 de març de 2016 el regidor responsable de les Àrees d’Urbanisme i de Medi 
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Ambient, Carles Pàramo i Ponsetí, dicta una proposta al respecte. 
Resolució 
La Junta de Govern Local acorda: 
1) Donar l’assabentat de la interlocutòria del Tribunal Suprem, Sala del Contenciós 

Administratiu, Secció Primera, de 4 de febrer de 2016, de declarar la inadmissió del 
recurs de cassació interposat per l’Ajuntament de Roses (recurs de cassació 2076/15) 
contra la Sentència número 89 del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, de 23 de 
febrer de 2015, en relació amb l’aprovació definitiva del Pla d’ordenació urbanística 
municipal de Roses. 

2) Donar-ne compte al Ple de l’Ajuntament.” 
 
2. La Comissió Informativa del Ple de l’Ajuntament de l’11 d’abril de 2016 ha emès un 

dictamen al respecte. 
 
3. Amb data 13 d’abril de 2016, el regidor responsable de les Àrees d’Urbanisme i de Medi 

Ambient dicta una proposta al respecte. 
 
Resolució 
 

El Ple de l’Ajuntament adopta el següent  
 

ACORD: 
 
1. Donar compte de l’acord de la Junta de Govern Local del 7 de març de 2016, de donar 

l’assabentat de la interlocutòria del Tribunal Suprem, Sala del Contenciós Administratiu, de 
4 de febrer de 2016, de declarar la inadmissió del recurs de cassació interposat per 
l’Ajuntament de Roses contra la Sentència número 89 del Tribunal Superior de Justícia de 
Catalunya, de 23 de febrer de 2015, en relació amb l’aprovació definitiva del Pla 
d’ordenació urbanística municipal (POUM) de Roses.= Exp. 1654/11. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Carles Pàramo.- Exposa que aquesta proposta és només de comunicació tot i que, 
lògicament, els regidors poden fer les preguntes que calguin i considerin. Alhora informa que, 
ben aviat, segurament en els propers dies, convocaran una reunió acompanyats dels Serveis 
Jurídics/Secretaria i del Servei d’Urbanisme de l’Ajuntament per poder-ho explicar abastament.   
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Aquesta interlocutòria suposa que el POUM del 2010 queda 
definitivament anul·lat i, per tant, passa a ser vigent el que es va aprovar el 1993. Una 
anul·lació d’un Pla urbanístic suposa una gran càrrega per les arques municipals perquè 
implica tornar a fer un nou Pla d’ordenació urbanístic i a part de les possibles responsabilitats 
econòmiques, si és que n’hi han, vers la gent que es pugui haver vist afectada per aquesta 
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anul·lació. 
 
És per això que, en aquesta ordre del dia, s’ha inclòs una moció per crear una Comissió 
d’investigació en relació amb una gran despesa que va haver d’efectuar l’Ajuntament de Roses 
a causa d’una altra sentència judicial. Considera que no es pot anar sentència darrera 
sentència d’aquesta manera i perdent així tants i tants diners com els que, reitera, suposa crear 
un nou Pla d’ordenació urbanístic. Per tant, algun dia s’hauran d’exigir responsabilitats 
polítiques, a part de les civils i penals que, cadascú de nosaltres, com a regidors tenim. Unes 
responsabilitats polítiques que per aquestes errades suposen una gran despesa per les arques 
municipals. 
 
 
INTERVENCIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA 
 
Sra. Montse Mindan.- Qualsevol acte que fan està sota la possibilitat que s’hi presenti un recurs 
com tots els punts que, com a regidors, aproven en qualsevol ple. Estan d’acord que hi ha 
actes que comporten indemnitzacions però, si al que es refereix és al POUM, com ja han parlat 
avui al migdia en Junta de Portaveus, s’haurà de valorar cada cas i cada punt. En tot cas, entén 
que la intervenció del senyor José Antonio Valdera era de caire general. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Respon a l’alcaldessa que sí. Més que les possibles responsabilitats 
econòmiques que puguin sorgir per possibles afectats, també és important el cost que 
novament ha d’assumir l’Ajuntament de Roses en haver de fer un nou POUM. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Carles Pàramo.- Explica que el Pla general d’ordenació urbanística que ara està en vigor es 
va aprovar l’any 1986. En aquell també hi va haver un procediment i una sentència que el va 
tombar el 1993 – no recorda si va ser més o menys al mes d’abril- i al mes de juliol o agost, 
d’urgència, es va tornar a reformular i a aprovar. La diferència és que, en aquell temps, es va 
poder salvar i els costos van ser mínims, però ara les circumstàncies han canviat.  
 
Manifesta que no li toca salvar cap responsabilitat que l’afecti directament perquè, precisament, 
el POUM que ara s’ha tombat, Convergència i Unió i Esquerra Republicana van votar-hi en 
contra. Malgrat això, ara sí li toca defensar les persones que en aquell moment el van aprovar 
perquè, entre d’altres coses, ho van fer d’una manera molt tècnica i amb tots els ‘ets i uts’ que 
es requerien.  
 
Alhora vol deixar una cosa molt clara que creu que ha de servir i que molta gent ignora, i és 
que l’Ajuntament no aprova els plans generals sinó que és la Comissió Territorial d’Urbanisme 
qui ho fa, per la qual cosa considera que fer sang a casa nostra no és el camí. Personalment, 
és de l’opinió que a les persones que van votar a favor d’aquell POUM no se’ls ha de fer cap 
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retret ja que van fer allò que calia i en el moment que calia. Sí que, políticament, discrepa del 
contingut d’aquell POUM però, no l’han tombat pel seu criteri ni pel del senyor José Antonio 
Valdera, sinó que ho han fet per criteris absolutament tècnics. Hi ha un informe de l’Agència 
Catalana de l’Aigua el qual diu que mig Roses és inundable arran d’una consideració que van 
fer les persones que van posar aquesta demanda en el debat de si els canals de Santa 
Margarita eren d’aigua de mar o d’aigua dolça, si era un riu, una llacuna o si era el mar que 
havia entrat.  
 

Per la qual cosa considera que no es pot retreure res als tècnics ni tampoc als polítics. El món 
de l’urbanisme, diu, avui en dia és un gran conflicte sobretot perquè hi ha tants interessos en 
curs. Diu que els treballadors del Departament d’Urbanisme han de fer molta feina perquè, per 
posar un exemple, un sol propietari ha demanat més de 35 certificacions d’aprofitament 
urbanístic, cosa que és una allau.  
 
A banda de tot això, hi ha una legalitat que deixa indefensos als ajuntaments. Quan un 
promotor presenta el projecte d’un arquitecte amb la voluntat de fer una promoció, gairebé 
sembla que es jugui al gat i la rata. Tot i que, considera que és injust generalitzar, et trobes que 
molts promotors/arquitectes intenten fer ‘col·lar’ coses i l’Ajuntament i els tècnics municipals – 
no els polítics- intenten buscar quines són les trampes o bombes que hi pugui haver ocultes. 
Però qui paga les conseqüències d’això són els ajuntaments i és per això que no ens hem de 
senyalar entre nosaltres pel simple fet que podíem ser-hi presents en aquell moment. 
Personalment aquest regidor disculpa les persones que varen votar a favor del POUM que ara 
s’ha anul·lat, i ho fa amb sinceritat i sense fet cap cosa contraria al que pensa.  
 
Sí que considera que està molt bé el que diu el senyor José Antonio Valdera perquè que és 
cert que costa molts diners i que ho lamentem però certament si no estàs en les coses no les 
pots errar. Tot i que tampoc creu que sigui una errada sinó que són disparitats de criteri. I allò 
que els tècnics municipals, els externs i els informes que vénen de l’ACA, Cultura, Costes... ho 
consagren com a bo, després ve un jutge i en base a uns criteris d’uns perits, que no coneixem, 
resol anul·lar-lo. Per tot això considera que no anirien per bon camí si el que volen és anar 
buscant aquestes responsabilitats. 
 
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
4. APROVAR EL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL CONSELL COMARCAL DE 

L’ALT EMPORDÀ I L’AJUNTAMENT DE ROSES EN MATÈRIA DE SERVEIS SOCIALS, 
ALTRES PROGRAMES RELATIUS AL BENESTAR SOCIAL I POLÍTIQUES D’IGUALTAT 
PER A L’ANY 2016 

 

El senyor Marc Danés, com a responsable de l'àrea de Serveis Econòmics, presenta la 
proposta d'acord del tenor literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 
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Proposta relativa a l’aprovació del conveni de col.laboració entre l’Ajuntament de Roses i el 
Consell Comarcal de l’Alt Empordà en matèria de serveis socials, altres programes relatius al 
benestar social i polítiques d’igualtat per a l’any 2016. 
 
Antecedent 

 
1. Aprovació del conveni de col.laboració entre l’Ajuntament de Roses i el Consell 

Comarcal de l’Alt Empordà en matèria de serveis socials i d’atenció primària, pel Ple en 
sessió extraordinària de data 15 de febrer de 2006. 

 
Des d’aquella data, cada any s’ha anat renovant el conveni de col.laboració en matèria de 
serveis socials bàsics. 
 
2. Amb la Llei 12/2007, d’11 d’octubre, de serveis socials, el Departament de Treball, Afers 

Socials i Famílies estableix un nou marc de coordinació, cooperació i col.laboració amb 
els ens locals per permetre una prestació i gestió dels serveis socials, dins un escenari 
pluriennal per tal de permetre més estabilitat financera als ens locals. Aquest nou marc 
s’instrumentalitza amb un contracte programa que permet establir una relació més 
equilibrada entre les parts, caracteritzada per una corresponsabilitat del govern 
autonòmic i del govern local en la gestió, la prestació i la implementació dels serveis 
socials al territori.  El contracte programa s’estableix entre el Departament de Treball, 
Afers Socials i Famílies i el Consell Comarcal de l’Alt Empordà, en matèria de serveis 
socials i altres programes relatius al benestar social i polítiques d’igualtat. 

 
3. En data 7 de març de 2016, el Consell Comarcal de l’Alt Empordà ens tramet la 

proposta del conveni de col.laboració per a l’any 2016, amb els serveis i prestacions per 
enguany, així com les condicions econòmiques que regiran cadascun d’aquests serveis. 

 
En aquest sentit, l’article QUART del conveni estableix que la subvenció corresponent als 
serveis socials bàsics per a l’any 2016 i en concepte de personal contractat directament 
per l’Ajuntament de Roses, serà de 113.794,35 €, import calculat basant-se en el 

percentatge de la població i la ràtio de professionals establerta i explicada a l’article segon 
del conveni. En el cas de no justificar la ràtio es descomptarà proporcionalment de la 
quantia màxima a subvencionar. 
 
L’article CINQUÈ, estableix que el Consell Comarcal de l’Alt Empordà, a petició de 
l’Ajuntament de Roses podrà prestar a través del seu personal contractat els Serveis 
Bàsics d’Atenció Social en compliment de la ràtio de professionals establerta a la Llei 
12/2007 de  serveis socials, per al municipi de Roses. En aquest cas, l’Ajuntament de 
Roses s’ha de fer càrrec de l’import de la part no subvencionada de les despeses de 
salaris dels professionals corresponents per part del Departament de Benestar Social de la 
Generalitat de Catalunya. En aquest sentit el personal assignat a l’Ajuntament de Roses és 
d’una educadora social a jornada sencera des de l’1 de gener de 2016 i fins al dia 31 de 
desembre amb un cost per a l’Ajuntament de 20.746,71 € i d’una treballadora social a mitja 

jornada des del dia 1 de gener de 2016 i fins al dia 31 de desembre amb un cost per 
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l’Ajuntament de 6.153,98 €. 
 

 
L’article SISÈ, estableix que l’Ajuntament de Roses ha sol.licitat al Consell Comarcal 
l’ampliació de la dedicació de la treballadora social a mitja jornada amb l’objectiu de 
reforçar l’actuació dels Serveis Socials bàsics. Que l’Ajuntament de Roses es farà càrrec 
del cost íntegre d’aquesta mitja jornada (18h 45m) de la treballadora social que el Consell 
Comarcal té contractada, que puja a 17.533,41 € anuals. 

 
Les despeses derivades de desplaçaments, formació i altres de la treballadora social 
també aniran a càrrec de l’Ajuntament de Roses de manera proporcional a la jornada 
realitzada i també seran liquidats a la finalització del conveni, si s’escau. 
 
L’article SETÈ, estableix que el Consell Comarcal lliurarà a l’Ajuntament de Roses, prèvia 
la corresponent justificació, la quantitat de 15.088,87 € en concepte de prestacions 
econòmiques d’urgència social, que el Departament de Benestar Social i Família de la 
Generalitat de Catalunya ha establert al contracte-programa amb el Consell Comarcal per 
aquest any 2016. 
 
L’article VUITÈ, estableix que el Consell Comarcal presentarà a principis de l’any 2017 a 
l’Ajuntament de Roses la liquidació dels costos corresponents a les diferents modalitats de 
Servei d’Ajut a Domicili, Servei d’Ajudes Tècniques, Servei de Teleassistència, Servei 
d’Habitatge Social, Servei de Violència de Gènere i Servei de Tallers de Memòria i li 
requerirà la part no subvencionada per part del Departament de Treball, Afers Socials i  
Famílies d’aquests serveis.  
 
Així mateix el Consell Comarcal de l’Alt Empordà podrà presentar liquidacions anticipades 
dels serveis prestats fins a un màxim de 10.000,00 € per a l’any 2016. 
 
Els preus establerts per aquests serveis són els següents: 
 
Servei d’Ajut a Domicili: 16,25 €/hora (cost per l’Ajuntament 5,53 €/hora) 

 
Servei de Teleassistència: 16,35 € mes/unitat (cost per l’Ajuntament  3,28 € mes/unitat) 

 
Servei d’Ajudes Tècniques: desmuntatge i recollida del material 
 
Servei d’Habitatge Social: 300,00 €/mes per plaça ocupada (cost Ajuntament sense 

descomptar el copagament de l’usuari). Per l’exercici 2015 aquest servei es subvencionarà 
a través del Programa Salut i Crisi de Dipsalut i no suposarà cap cos t per l’ajuntament 
 
Servei de Violència de Gènere: 0,13 € habitant/any (19.575 x 0,13= 2.545,00€, part del 

salari del professional no subvencionat pel Departament de Benestar i Família). 
 
Servei de Tallers de Memòria per a gent gran: 400 € per taller. 
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L’article NOVÈ, estableix que el Consell Comarcal de l’Alt Empordà aportarà la quantitat 
màxima de 23.000,00 € a l’Ajuntament de Roses per tal que aquest pugui finançar el Servei 

d’informació i atenció a les dones (SIAD) per aquest 2016. 
 
L’article DESÈ, estableix que l’Ajuntament de Roses haurà de justificar la despesa realitzada 
pels serveis socials bàsics mitjançant una certificació de l’interventor de la corporació i que 
elaborarà la memòria anual d’acord amb els models facilitats pel Consell Comarcal. 
 
 
Així mateix, el Consell Comarcal lliurarà la subvenció corresponent un cop rebuda del 
Departament de Benestar Social i Família. 
 

4. La despesa estimada per aquest any 2016 pel que fa als serveis i prestacions recollits 
en el present conveni puja a 65.779,10 € que caldrà descomptar de l’aportació de la 

Generalitat de Catalunya i es reparteix de la següent manera: 

- 1 Educadora social a jornada sencera    20.746,71 € 
- 1 Treballadora social a jornada sencera    23.687,39 € 
- Servei de Teleassistència      5.000,00 € 
- SAD (Servei d’ajuda a domicili) Social    6.500,00 € 
- SAD (Servei d’ajuda a domicili) Dependència  6.500,00 € 
- Servei d’Ajudes Tècniques      0 € 
- Servei de Violència de Gènere     2.545,00 € 
- Servei d’Habitatge Social      0 € 
- Servei de Tallers de Memòria    800 € 

 
5. Així mateix, els ingressos estimats per a l’Ajuntament de Roses que es desprenen dels 

diferents punts recollits al present conveni ascendeixen a 151.883,22€ desglossats de la 
següent forma: 

- 3 treballadores socials a jornada sencera    68.276,61 € 
- 2 educadores socials a jornada sencera    45.517,74 € 
- Prestacions d’urgència social     15.088,87 € 
- SIAD (Servei d’informació i atenció a les dones)   23.000,00 € 
 
6. La Comissió informativa del Ple del dia 11 d’abril de 2016 ha informat favorablement la 

signatura del conveni excepte el punt sisè que caldria esmenar. 
 
7. Informe del tècnic del departament de Benestar on es justifica l’esmena acordada per la 

comissió informativa i es redacta un nou conveni que recull dita esmena. 
 
Fonaments de Dret 
 

Primer. Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del 
procediment administratiu comú. 

Segon. Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i 
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serveis. 

Tercer. Llei 12/2007, d’11 d’octubre de serveis socials 

Quart. Decret Legislatiu 17/1994, de 16 de novembre, pel qual s’aprova la refosa de les lleis 
12/1983, de 14 de juliol, 26/1985, de 27 de desembre, i 4/1194, de 20 d’abril, en matèria 
d’assistència i serveis socials. 

Cinquè. Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Corporacions Locals  
 
 
A proposta del regidor responsable de l’àrea de Benestar Social, Sr. Marc Danés i Zurdo el Ple 
adopta el següent 
 
ACORD: 

1. Aprovar el conveni de col·laboració entre el Consell Comarcal de l’Alt Empordà i 
l’Ajuntament de Roses en matèria de serveis socials, altres programes relatius al benestar 

social i polítiques d’igualtat per a l’any 2016. 

2. Aprovar la despesa estimada de 65.779,10 € que representen els diferents serveis recollits 
al conveni per aquest any 2016 amb caràcter de tamitació anticipada, amb càrrec a 
l'aplicació pressupostària 17 61 2313 4650000. En cas de presentar liquidacións 
anticipades per serveis prestats, aquestes aniran a càrrec de l'aplicació pressupostària 16 

61 2313 4650000 fins un màxim de 10.000,00 €. 

3. Facultar l’alcaldessa, com a Presidenta d’aquesta Corporació i en representació  d’aquest 
Ajuntament, de conformitat amb l’establert en l’article 21.1.b) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
Reguladora de les Bases de Règim Local, per a subscriure el citat conveni de col·laboració i 

quants documents siguin necessaris en la seva execució. 

4. Trametre l’acord i una còpia del conveni a la Direcció General de l’Administració Local del 
Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya. 

5. Notificar l’adopció del present acord al Consell Comarcal de l’Alt Empordà i als 
departaments d’Intervenció i Tresoreria de l’Ajuntament, perquè en tinguin coneixement i 

produeixi els efectes que calgui.=Exp.: 930/16* 

 
INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Marc Danés.- Contesta diverses preguntes que se li van formular durant la Comissió 
Informativa per part dels grups de l’oposició: 
 
En relació amb l’article sisè dels antecedents, que estableix que l’Ajuntament de Roses ha 
sol·licitat al Consell Comarcal l’ampliació de la dedicació de la treballadora social a mitja 
jornada amb l’objectiu de reforçar l’actuació dels serveis socials bàsics. Explica que això és 
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degut al fet que, a l’Ajuntament de Roses, hi ha una demanda molt alta en tema de serveis 
socials. Explica que s’estava allargant molt la llista d’espera perquè la gent pogués ser atesa i 
per tant, han demanat –pagant l’Ajuntament, evidentment – que aquesta persona, que ve del 
Consell Comarcal a mitja jornada, pugues quedar-se la jornada sencera i, d’aquesta manera, 
agilitzar una mica els tràmits i poder atendre la gent de manera més ràpida.  
 
Referent als preus establerts pels diversos serveis explica: 
 Servei d’ajut a domicili que és d’un total de 16,25 €/hora, el cost per l’Ajuntament és de 5,53 

€/hora i la resta va a parts iguals per la Generalitat de Catalunya i per l’usuari que té el 
servei. 

 

 Servei de teleassistència: 16,35 € mes/unitat, el cost per l’Ajuntament és de 3,28 € 
mes/unitat i la resta va a càrrec de la Diputació de Girona, a través de Salut i Crisi – 
programa que ja fa dos o tres anys que funciona molt bé i que, a través de la Diputació i 
Dipsalut, no han de pagar ni els ajuntaments ni els usuaris.  

 

 Servei d’ajudes tècniques: l’Ajuntament es fa càrrec del muntatge i desmuntatge dels 
diferents aparells que poden ser utilitzats per aquestes persones, moltes amb mobilitat 
reduïda, com poden ser petits ascensors per pujar escales... Pel que fa al cost de 
l’equipament hi ha una borsa al Consell Comarcal amb diferents materials que se cedeixen 
gratuïtament a les persones que ho necessiten. Així mateix, ja fa uns anys, l’Ajuntament va 
ajudar a diverses famílies en el cost del muntatge i desmuntatge d’aquests tipus d’aparells. 

 

 Servei d’habitatge social: té un cost de 300,00 €/mes per plaça ocupada, cost que recau 
exclusivament en l’Ajuntament i en principi, es fa un copagament per part de l’usuari. Però 
també s’ha de dir que un cop aquestes famílies opten a aquests habitatges socials, ja que és 
evident que es tracta de famílies que tenen molts problemes econòmics, l’Ajuntament de 
Roses és qui acaba fent el pagament íntegre. També diu que, des de l’any 2015 així com 
aquest any 2016, també a través del programa Salut i Crisi aquest servei ve íntegrament 
subvencionat per Dipsalut per la qual cosa, de moment, no suposarà cap cost per 
l’Ajuntament. 

 

 Servei de violència de gènere: 0,13 € habitant/any dels quals a l’Ajuntament de Roses li 
corresponen 2.545,00€. 

 
 Servei de tallers de memòria per a gent gran: 400 € per taller. L’Ajuntament, ja fa uns anys, 

que fa aquests tallers, un al Casal dels Pescadors i un altre al Casal de la Gent Gran de la 
Casa del Mar. Per tant, són dos tallers que a 400 euros cadascun resulten un total de 800 
euros. 

 
Pel que fa a l’article novè que estableix que el Consell Comarcal de l’Alt Empordà aportarà la 
quantitat màxima de 23.000,00 € a l’Ajuntament de Roses per tal que pugui finançar el Servei 
d’informació i atenció a les dones (SIAD). En relació amb això comenta que tenen bones 
notícies al respecte perquè, com molts sabran, fa uns anys l’Associació Dones Rhodes va 
decidir dissoldre’s perquè la gent que ho portaven van decidir de donar pas a altres activitats 
personals per la qual cosa van optar deixar de tenir l’entitat de dones. Però ara estan amb 
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converses i tot podria ser que, en els propers mesos, hi hagués una nova entitat de dones al 
municipi la qual cosa comportaria que, a part d’aquests 23.000 euros, l’Ajuntament podria optar 
a altres subvencions per tirar endavant projectes a la nostra vila provinents tant de la 
Generalitat de Catalunya com d’altres estaments. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Gerard Teixidó.- Creu que és la via que tenim des de l’Ajuntament per poder ges tionar un 
programa de serveis socials amb qualitat i de proximitat que és el que es necessita, ja que és 
des de l’administració local que es poden detectar les necessitats dels ciutadans i oferir una 
atenció personalitzada per a cada cas. Per tant, aquest grup municipal hi votarà a favor. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Aquest grup també hi votarà a favor. Només perquè quedi clar demana 
si s’eixugarà la llista d’espera, quin temps de llista hi ha... Vol que quedi clar perquè es posen 
recursos perquè aquesta llista es redueixi i que les persones que necessiten una ajuda la rebin 
en el temps adequat.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Explica que els dubtes que tenien a la Comissió Informativa ja han estat 
resolts i per tant hi votaran a favor. 
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Marc Danés.- Torna a recalcar que tothom és atès però sí que l’atenció no és la millor que 
haurien de tenir ja que, bàsicament, el que fan és atendre la gent que té una urgència molt 
urgent – amb perdó de la redundància- però després els que ja no són tan urgents o les 
persones de les quals ja en tenen un seguiment en aquests moments estan entre uns dos 
mesos d’espera.  
 
Repeteix que ja han estat atesos i el que no s’ha pogut fer han estat els plans globals  com 
ajudar-los a buscar una feina, a fer un currículum, a què se’n surtin d’alguna manera del 
moment que estan passant... No vol, però, que es malinterpretin les seves paraules perquè la 
urgència màxima de tenir l’habitatge o els diferents serveis d’aigua, llum i gas, això sí que 
s’està fent. La part que està més coixa és la feina que hi ha al voltant per intentar que aquesta 
gent se’n surti i que no hagin de tornar a necessitar dels serveis socials.  
 
En aquest cas la resposta és que la llista d’espera sí que es reduirà perquè, evidentment, 
quatre hores més de feina, al dia, d’una persona ajudaran a això. Però també ho farà perquè 
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ara venen uns mesos en els quals l’ocupació del municipi pujarà i, per tant, comportarà que la 
feina del Departament de Benestar Social hagi de baixar una mica. Ara bé, això no vol dir que 
si la crisi no millora hi hagi més gent i continuem en la mateixa situació. Refereix que, si no 
recorda malament, a finals de 2011 principis de 2012 es va acumular una mica de feina i van 
tenir la possibilitat de contractar una altra persona. I la idea ara és la mateixa, poder contractar 
una altra persona que ajudi a reduir a tres setmanes, com a màxim, la llista d’espera per poder 
donar l’atenció global a la gent que ho necessita.  
 
Com tots saben, els Serveis Socials – entre altres de l’Ajuntament- és un d’aquells serveis 
prioritaris per això s’està estudiant la contractació d’una altra persona que pugui estar a jornada 
complerta a fi de poder reduir molt l’espera de la gent i fer ajudar a fer tota la feina, que és 
molta i molt important, i la que més omple als treballadors dels serveis socials, que és intentar 
ajudar a la gent perquè no hagi de tornar a utilitzar aquests serveis. 
 
  
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Aquest Ajuntament es defineix per la seva agilitat en fer les tasques i 
en pagar amb agilitat, com molt bé sap el ponent ja que és regidor d’Economia. Però, de la 
mateixa manera, l’angoixa de la gent que necessita una ajuda també s’ha de respondre aviat 
perquè és cert que la resposta és molt important però, de vegades, l’angoixa mateixa de 
l’espera és tan important com la pròpia ajuda. 
 
Exposa que aquest grup municipal hi votarà a favor.  
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Marc Danés.- Com molt bé ha dit el senyor Antonio Rodríguez aquest Ajuntament paga bé i 
atén a la gent a primeres. Es dóna el cas que si la persona que ve al taulell té una urgència 
passa directament al despatx, se l’atén i se li donen les ajudes bàsiques com: centre de 
distribució d’aliments; pagament de factures... O el fet de trucar a les companyies de 
subministraments dient-los que l’Ajuntament pagarà les factures però que, si us plau, en el cas 
que la tramitació tardi un mes no tallin el subministrament ni donin de baixa el servei. Això es 
pot fer gràcies al suport de la llei aprovada pel Parlament de Catalunya que malgrat que el 
Tribunal Constitucional de l’Estat Espanyol digui que no la Generalitat i els ajuntaments l’estan 
aplicant i per tant no s’està tallant el subministrament a cap ciutadà.  
 
Considera que l’atenció és excel·lent i pel que ha pogut veure tot aquest temps – ja que porta 
cinc anys al cap d’aquest Departament- els Serveis Socials Roses, tot i ser un servei que 
l’Ajuntament no té l’obligació de prestar, ha estat sempre la voluntat de tots els governs 
d’aquest municipi de tenir-los i de donar un bon serveis. I malgrat tot diu: ‘déu n’hi do’ com es fa 
de bé i quina capacitat de treball i de resposta s’està donant en moments difícils per tothom. I 
no es cansa de repetir que Roses està a la llista, tan trista i en la qual no hi voldrien ser, que 
diu que som uns dels municipis amb risc de pobresa més gran de tot Catalunya.  
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Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
 
5. RATIFICAR PEL PLE LA  RESOLUCIÓ D'ALCALDIA NÚM. 3118/05.11.15 DE DATA 5 

DE NOVEMBRE DE 2015 
 

El senyor Francesc Giner Ballesta, responsable de l'àrea de Cultura i Festes, presenta la 
proposta d'acord que és del tenor literal següent:  
 
 
Identificació de l’expedient  

 
Proposta del regidor de Cultura relativa a la ratificació de la resolució d’alcaldia núm. 
3118/05.11.15 de data 20 d'octubre de 2015, sobre l'aprovació d'un conveni entre la Direcció 
General del Llibre, Arxiuis i Biblioteques i l'Ajuntament de Roses, per disposar de la reproducció 
de diversos documents que disposa l'Arxiu de la Corogna d'Aragó, perquè figurina l'Exposició 
Temporal “Atlas de roses” al 2016. 
 
Antecedents 
 
1.Mitjançant resolució de l’alcaldia número 3118/05.11.15 de data 20 d'octubre de 2015 es va 
acordar: 
 

1. Aprovar el conveni entre la Direcció General del Llibre, Arxius i Biblioteques i 
l'Ajuntament de Roses, per disposar de la reproducció de diversos documents que 
disposa l'Arxiu de la Corona d'Aragó, perquè figurin a l'Exposició Temporal «Atlas de 
Roses» al 2016. 

 
2. Aprovar la despesa a favor de l'Arxiu de la Corona d'Aragó, amb CIF núm.: Q0878008B, 

de cinquanta-sis euros amb vint-i-tres cèntims (56,23€) corresponent a la reproducció 
de diversos documents que es detallen al conveni detallat anteriorment amb l'objecte 
que figurin a l'exposició citada. 

 
3. Imputar la despesa a  l’aplicació pressupostària 15.41.3340.2269900 Despeses 

Diverses Cultura. 
 

4. Ordenar el pagament, prèvia presentació de la liquidació corresponent. 
 

5. Delegar al primer tinent d'Alcalde la competència de representar l'Ajuntament en la 
signatura del conveni entre la Direcció General del Llibre, Arxius i Biblioteques i aquesta 
corporació, per disposar de la reproducció de diversos documents que disposa l'Arxiu 
de la Corona d'Aragó, perquè figurin a l'Exposició Temporal «Atlas de Roses». 
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6. Notificar el present acord  a la part interessada. 
 

7. Ratificar el present acord per Ple en la primera sessió que tingui lloc i comunicar-ho al 
departament d'Intervenció per al seu coneixement. 

 
2. En data 18 d'abril de 2016, la Comissió Informativa genèrica del Ple ha dictaminat 
favorablement la present proposta.  
 
Fonaments de dret 

 
Primer.-  Articles 303 i ss  del Decret 179/1995, de 13 de juny, d'aprovació del Reglament 
d'Obres, Activitats i Serveis dels ens locals, en relació als convenis interadministratius. 
 
Segon.- Articles 6, 8 i 9 de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú. 
 
Tercer.- Articles 21.1.b), 21.1.k) i 21.3 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les Bases de 
Règim Local, en relació a la delegació de les competències de l'alcalde. 
 

A proposta  del regidor de Cultura, senyor  Francesc Giner Ballesta,  el Ple  adopta  el següent: 
 
ACORD:     
 
1. Ratificar pel Ple la  resolució d'alcaldia núm. 3118/05.11.15 de data 5 de novembre de 2015, 
per la qual s’aprova el conveni entre la Direcció General del Llibre, Arxius i Biblioteques i 
l'Ajuntament de Roses, per disposar de la reproducció de diversos documents que disposa 
l'Arxiu de la Corona d'Aragó, perquè figurin a l'Exposició Temporal «Atlas de Roses» al 2016. 
 
2. Notificar el present acord a l'interessat.  
 
3. Comunicar el present acord al Departament d’Intervenció als efectes oportuns. Exp.núm. 
5786/2014*    
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Èric Ibáñez.- El grup municipal d’Esquerra Republicana-AM votarà a favor de la ratificació 
d’aquest conveni. Com sempre diuen, els sembla magnífic poder difondre la nostra història i el 
nostre patrimoni. Ara bé, vol aprofitar l’avinentesa per fer unes consideracions que els han 
sorgit en consultar l’expedient d’aquest punt: 
 
1. En aquest expedient consta la contractació dels serveis d’una persona per la realització 

d’aquesta exposició. La suma total de la factura presentada per aquest servei és de 17.930 
euros, molt al llindar dels 18.000 euros que la Llei marca per evitar els concursos en els 
casos dels contractes menors de subministraments i serveis.  
En relació amb això, demana si es va comparar aquesta oferta amb alguna altra, tal com 
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recomana la bona pràctica pressupostària i l’aplicació del principi d’economia.  
 

2. Saber si hi ha alguna persona que revisi aquestes factures adjudicades a dit. Per posar un 
exemple concret i com ha pogut observar en aquest mateix expedient pregunta si algú va 
revisar les despeses amb què es justifica aquesta factura i totes les d’aquest tipus. 
Ja que al seu grup municipal els sembla completament desorbitat que, per 90 hores 
treballades, es paguin 680 euros de desplaçaments i aparcaments per un trajecte de 170 
kilòmetres d’anada més autopista, quan es paga a 0.19 euros/km més 2.295 euros 
d’allotjament i manutenció.  

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Carles Pàramo.- Explica que aquest projecte ve de lluny de fet porten, com a mínim, quatre 
anys treballant-hi. Aquest projecte neix de les ganes de fer una separata d’aquell atlas de les 
ciutats de Girona, editat en col·laboració amb la Diputació i el Col·legi d’Arquitectes de Girona. 
El senyor Bernat Catllar va ser el director de l’obra, l’Ajuntament de Roses ja en aquell moment 
hi va contribuir i ara es tracta d’ampliar aquella informació. No és tracta d’unes quantes 
reproduccions de documents de l’arxiu de la Corona d’Aragó sinó que aquest senyor ha estat 
en arxius espanyols, francesos i, fins i tot, italians.  
 
Per tant, respon al senyor Èric Ibáñez que no sap quin expedient ha vist. Li diu que 
personalment tampoc l’ha revisat però, repeteix, ve de lluny i l’abast de la investigació és llarga 
i no s’acaba amb les reproduccions que hi ha aquí. En tot cas, s’ho poden mirar tranquil·lament 
i conjuntament i el regidor de l’oposició podrà veure que és una cosa, creu, ‘mal pagada’, 
perquè reitera l’abast és llarg; va anar a Turí, entre d’altres llocs d’Itàlia, diversos llocs 
d’Espanya i França. És un buidatge que s’ha fet i s’han elaborat unes fitxes que ja estan a 
disposició de l’Ajuntament alhora que hi ha el compromís del disseny de l’exposició “Atlas de 
Roses” en la que no només es marquen els vestigis històrics dins del nostre terme municipal, 
sinó en el context empordanès i fins i tot d’aquesta part de la mediterrània nord-occidental en la 
qual es va desenvolupar, en el seu dia, tota la construcció de la Ciutadella, Castell de la Trinitat 
i l’altra xarxa que hi havia dins la Badia i els entorns de defenses – implicacions a Castelló, 
Figueres i la Jonquera.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Èric Ibáñez.- En l’expedient ja consta el projecte expositiu, en un apartat, que són 3.000 
euros i aquestes xifres que ha donat eren simplement per les investigacions que s’han fet a 
Barcelona (a l’ACA). Per tant, repeteix, per les 90 hores dedicades a l’arxiu de la Corona 
d’Aragó són aquests 680 euros en desplaçaments i 2.295 euros en allotjament i manutenció. A 
més a més hi ha la part, evidentment, d’investigació a Girona, Milà o Gènova. Però 
específicament aquest que ha posat com a exemple és només a Barcelona. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
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Sr. Carles Pàramo.- Respon que la xifra està tancada i reitera que la suma de tot plegat és el 
que ha dit malgrat, personalment, no sap el detall que pot haver posat el senyor Catllar. A més 
a més del disseny de l’exposició el dia que es faci també s’imprimirà el catàleg de l’exposició. 
Reitera el nivell i tot plegat, un cost molt ajustat. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Èric Ibáñez.- Reitera al senyor Carles Pàramo que convindrà amb ell en el fet que 2.295 
euros d’allotjament i manutenció a Barcelona més els desplaçaments per un trajecte d’anada i 
tornada 350 km, li sembla completament desorbitat. Insisteix que aquest import és només el de 
Barcelona però, si vol, poden mirar el de Girona que per 16 hores de treball més 
desplaçaments puja a 300 euros més l’allotjament i la manutenció que puja a 400 euros. A això, 
evidentment, cal sumar-li el sou que és de 45 euros l’hora.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Carles Pàramo.- Diu que es mirarà l’expedient, farà un repartiment i raonarà, amb el senyor 
Èric Ibáñez o amb qui faci falta, la justificació i si està ajustat o no. Comenta que no té els 
documents aquí, repeteix que és un projecte que ve de lluny i que en tractar-se d’un tema del 
Departament de Cultura no ho porta fresc. Simplement ha volgut explicar el recorregut de tot 
plegat. 
 
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: TRETZE (13) Montse Mindan, Carles Pàramo, Marc Danés, Anna Jorquera,  Joan 
Plana, Èric Ibáñez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, Antonio Rodríguez, Manel Escobar, 
Àngel Tarrero, Francesc Giner i José Antonio Valdera.  
 
Vots en contra: CAP (0)  
 
Abstencions: UN (1) José Manuel Álvarez. 
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
 
6. DONAR COMPTE AL PLE DEL DECRET DE L’ALCALDIA 974/2016 DE 21 DE MARÇ, 

DE CANVI DE SENTIT D’UN TRAM DE L’AVINGUDA DEL SALATAR 

 
La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del tenor 
literal següent: 
 
Identificació de l’expedient 
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Donar compte al Ple del Decret de l’alcaldia 974/2016 de 21 de març, relatiu al canvi de sentit 
de circulació del tram de l’avinguda del Salatar que va des del carrer de Sant Pau fins a la 
carretera C-260. 
 
Antecedents 

 
1. En data 21 de març, amb el Decret de l’alcaldia 974/2016, es va resoldre el següent:  
 
“PRIMER.-  Aprovar el canvi de sentit de circulació del tram de l’avinguda Salatar que va des 

del carrer de Sant Pau fins a la carretera C-260, deixant únicament el sentit de circulació de 
sortida de la urbanització en direcció a la carretera C-260. 
 

SEGON.- Encarregar al Servei de GIS que modifiqui els Plànols d’ordenació del trànsit del   
municipi de Roses, incloent-hi l’esmentat canvi de sentit de circulació. 
 
TERCER.- Encarregar al Departament d’Infraestructures i Serveis Públics el canvi de 
senyalització i que es faci efectiu en coordinació amb la Policia Local. 
 
QUART.-   Publicar al BOP  i al tauler d’edictes de l’Ajuntament per a coneixement general. 
 
CINQUÈ.-   Notificar als interessats. 
 
SISÈ.-   Donar compte d’aquest decret al pròxim ple.” 
 
2. La Comissió Informativa Genèrica del Ple, de data 18 d’abril d’enguany, ha dictaminat que 

s’informi el Ple sobre el contingut d’aquest decret.  
 
 
Proposta de resolució 
 
L’alcaldessa presidenta, Montse Mindan i Cortada, proposa al Ple de la corporació l’adopció del 
següent 
 
ACORD 
 

1. Donar l’assabentat al Decret de l’alcaldia 974/2016 de 21 de març.  
 
El Ple en queda assabentat. 
 
 
7. DONAR COMPTE AL PLE DE L’AJUNTAMENT DE L’ACORD ADOPTAT PER LA 

JUNTA DE GOVERN LOCAL DEL  4 D’ABRIL DE 2016 RELATIU A L’APROVACIÓ 
DEFINITIVA DEL DOCUMENT ANOMENAT “PROJECTE BÀSIC I EXECUTIU DEL 
MIRADOR I APARCAMENT A PUNTA FALCONERA” DE ROSES, D’INICIATIVA 
MUNICIPAL. 
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El senyor Carles Pàramo, responsable de l'àrea d'Urbanisme, presenta la proposta d'acord del 
tenor literal següent: 
 
Antecedents 

 
1. La Junta de Govern Local del  4 d’abril de 2016 acorda: 
 

“6.1.- APROVACIÓ  DEFINITIVA DEL DOCUMENT ANOMENAT “PROJECTE BÀSIC I 
EXECUTIU DEL MIRADOR I APARCAMENT A PUNTA FALCONERA”, D’INICIATIVA 
MUNICIPAL 

     Antecedents 
1. El Ple de l’Ajuntament del 31 d’agost de 2015 acorda:  

1) Aprovar inicialment el document anomenat “Projecte bàsic i executiu del mirador i 
aparcament a Punta Falconera” de Roses, redactat l’octubre de 2012, per 
l’arquitecte Daniel Abad Riera de l’empresa Abad, Altabàs, Àlvaro i Raventós, 
Arquitectes, SCP, que compta amb un pressupost d’execució per contracte de 
60.445,01 € (IVA inclòs). 

2) Sotmetre’l a informació pública pel termini de 30 dies. 
3) Supeditar l’aprovació definitiva i posterior execució de les obres incloses en el 

projecte, a disposar de la concessió administrativa atorgada pel Ministeri 
d’Agricultura, Alimentació i Medi Ambient, pel que fa a les finques registrals 1669-N 
i 3168 incorporades al domini públic marítimoterrestre, segons l’Acta d’incorporació 
al Patrimoni de l’Estat signada el dia 15 de maig de 2002. 

2. L’aprovació inicial del projecte es sotmet a informació pública, pel termini de 30 dies,  
mitjançant edictes publicats en el Butlletí Oficial de la Província de Girona (BOP), núm. 
179 del 16 de setembre de 2015, en el diari de difusió comarcal El Punt-Avui, del 10 de 
setembre de 2015 i en el tauler electrònic (e-tauler) de la  web municipal 
(www.roses.cat).  
Durant l’esmentat període d’informació pública no es presenta cap al·legació. 

3. Amb data 3 de novembre de 2015, en relació amb la disponibilitat dels terrenys, el 
secretari general informa que s’ha sol·licitat una concessió administrativa a la 
Generalitat de Catalunya  per a la construcció d’un mirador, camí i aparcament a Punta 
Falconera. 

4. En data 19 de febrer de 2016, RE 3045/16, es rep la resolució de la Direcció General 
d’Ordenació del Territori i Urbanisme de la Generalitat de Catalunya, de 15 de febrer de 
2016, d’atorgar a l’Ajuntament de Roses la concessió d’ocupació d’uns 490 m² de 
terrenys de domini públic marítimoterrestre per construir un mirador, camí i aparcament 
a Punta Falconera, al terme municipal de Roses, amb una sèrie de condicions i 
prescripcions (s/referència: CON2015-00125-G).  

5. El dia 2 de març de 2016 entra en vigor el Pla general d’ordenació urbana (PGOU) de 
Roses, atès que el Tribunal Suprem, Sala del Contenciós Administratiu, mitjançant 
interlocutòria de 4 de febrer de 2016, declara la inadmissió del recurs de cassació 
interposat per l’Ajuntament de Roses contra la Sentència núm. 89 del Tribunal Superior 
de Justícia de Catalunya, de 23 de febrer de 2015, que estimava la nul·litat del Pla 
d’ordenació urbanística municipal (POUM) de Roses. 

http://www.roses.cat/
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6. Amb data 21 de març de 2016, l’arquitecta municipal, cap del Departament de Projectes 
Urbans i Habitatge de l’Àrea d’Urbanisme, informa d’acord amb el Pla general 
d’ordenació urbana (PGOU) de Roses, amb les següents conclusions: 
a) Els terrenys on s'emplaça l'actuació estan classificats com a sòl no urbanitzable i 

qualificats de Zona 17 Reserves Naturals. L'objectiu del projecte és el de rehabilitar 
el mirador de Punta Falconera i adequar un petit espai d'aparcament a tocar la 
carretera de Montjoi per tal de millorar les condicions de mobilitat i accessibilitat. 
Els materials a utilitzar són la pedra del lloc i la fusta, i la vegetació proposada és 
l'autòctona del parc. Per tant, aquest és viable i no es contradiu amb els 
paràmetres del PGOU vigent. 

b) Durant el termini d’exposició pública no s’ha presentat cap al·legació. 
c) La Direcció General d’Ordenació del Territori i Urbanisme de la Generalitat de 

Catalunya, resol atorgar a l’Ajuntament de Roses la concessió d’ocupació de 
terrenys de domini públic marítimoterrestre per construir un mirador, camí i 
aparcament a la Punta Falconera al terme municipal de Roses, i les condicions i 
prescripcions que s'estableixen fan referència bàsicament a la fase d'execució de 
les obres. 

d) S'informa favorablement l'esmentat projecte, que es pot aprovar definitivament. 
7. Amb data 22 de març de 2016 el regidor responsable de les Àrees d’Urbanisme i de 

Medi Ambient, Carles Pàramo i Ponsetí, dicta una proposta al respecte. 
Fonaments de dret 
Primer. Llei 22/1988, de 28 de juliol, de costes (BOE núm. 181, de 29 de juliol de 1988). 
Segon. Pla general d’ordenació urbana (PGOU) de Roses. 
Tercer. Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei 
d’urbanisme (DOGC núm. 4682, de 24.07.2006). 
Quart. Decret legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei 
d’urbanisme (DOGC núm. 5686, de 05.08.2010), modificat per la Llei 3/2012, de 22 de 
febrer (DOGC núm. 6077, de 29.02.2012).  
Resolució 
La Junta de Govern Local acorda: 
1. Aprovar definitivament el document anomenat “Projecte bàsic i executiu del mirador i 

aparcament a Punta Falconera” de Roses, redactat l’octubre de 2012, per l’arquitecte 
Daniel Abad Riera de l’empresa Abad, Altabàs, Àlvaro i Raventós, Arquitectes, SCP, 
que compta amb un pressupost d’execució per contracte de 60.445,01 € (IVA inclòs) , 
autenticat pels serveis tècnics municipals amb la referència 1DUN, de data 14.09.2015. 

2. Publicar-ho al Butlletí Oficial de la Província de Girona i en el tauler electrònic (e-tauler) 
de la web de l’Ajuntament (www.roses.cat). 

3. Donar-ne compte al Ple de l’Ajuntament. 
4. Notificar-ho al Departament d’Intervenció i a la Unitat de Patrimoni de l’Ajuntament, per 

al seu coneixement i efectes.= Exp. 3423/11”. 
 
2. La Comissió Informativa del Ple de l’Ajuntament del 18 d’abril de 2016 ha emès un 

dictamen al respecte. 
 
3. Amb data 19 d’abril de 2016 el regidor responsable de les Àrees d’Urbanisme i de Medi 

Ambient dicta una proposta al respecte. 

http://www.roses.cat)/
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Resolució 
 

El Ple de l’Ajuntament adopta el següent  
 

ACORD: 
 
1. Donar compte de l’acord adoptat per la Junta de Govern Local del 4 d’abril de 2016 relatiu a 

l’aprovació definitiva del document anomenat “Projecte bàsic i executiu del mirador i 
aparcament a Punta Falconera” de Roses,  que  compta amb un pressupost d’execució per 
contracte de 60.445,01 € (21% d’IVA inclòs), autenticat pels serveis tècnics municipals amb 
la referència 1DUN, de data14.09.2015.= Exp. 3423/11 – ref.:PU11030EN. 

 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Carles Pàramo.- El que es fa en aquest punt és donar comptes del projecte i explicar-ho 
una mica, sobretot, a les persones que ens estan escoltant i a les que ens segueixen per 
televisió donat que els regidors ja han pogut consultar l’expedient. Tot i que la proposta diu que 
és a Punta Falconera, cal remarcar que no és a Punta Falconera mateix sinó a sobre de la 
muntanya i a peu de la carretera que porta a Montjoi; precisament a l’entroncament entre les 
carreteres que baixen cap a Punta Falconera i la que continua cap a Montjoi.  
 
Per si algú se’n recorda, en aquell punt hi havia hagut una garita dels militars que estava 
enfilada a sobre d’una estructura metàl·lica amb uns vents que l’aguantaven i que, amb anys 
d’abandonament, la podridura i el rovell la van fer caure. Allà mateix hi ha també un antic 
emplaçament d’una peça d’artilleria i tot això s’acondicionarà. Explica que només fent 120 
passes per arribar-hi – les ha comptat personalment- es podran tenir unes vistes panoràmiques 
de 360º, s’hi col·locaran uns panells que permeten veure els perfils de totes les muntanyes, el 
Golf, les puntes, la plana i totes les ciutats que es veuen des d’allà dalt.  
 
Anat cap a Montjoi, a sobre l’Almadrava, hi ha un lloc on es paren molts cotxes per fer 
fotografies perquè les vistes són realment boniques – es veu Canyelles, l’Almadrava, el Castell 
de la Trinitat, el Canigó i tot l’Empordà. Aquest projecte alhora evitarà el perill que suposen tots 
els cotxes aparcats a la vorada de la carretera i allà s’adaptarà un espai on podrà haver-hi 
aparcats, alhora, uns 7, 8 o 9 cotxes. 
 
Tot això ha estat aprovat pel Parc Natural del Cap de Creus i es fa en una finca que és 
propietat del MINAM –Ministeri de Medi Ambient- que és qui ha atorgat la concessió i d’aquí ve 
tota la tardança que hi ha hagut. Aquestes obres ara ja es poden licitar i, lògicament, compten 
amb l’informe favorable del Parc Natural del Cap de Creus que ha posat com a única condició 
que les obres es comenci passat l’estiu perquè actualment, en l’àmbit del Parc Natural, hi ha la 
nidificació en els arbres i qualsevol obra pública que es faci pot pertorbar el natural naixement 
dels animals.  
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
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proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  
 
    
8.- MOCIÓ PER A LA CREACIÓ D'UNA COMISSIÓ INFORMATIVA ESPECIAL (ROYAL 

MARINE I).  
 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 

Sr. José Antonio Valdera.- Abans de passar al que és la moció purament de creació d’aquesta 
Comissió informativa especial, vol fer una prèvia per intentar explicar al públic el motiu pel qual, 
des d’Unió Municipal de Catalunya, es va decidir presentar aquesta proposta a la resta de 
grups aquí presents.  
 
En primer lloc vol demanar a tots els grups municipals que donin suport a la proposta de 
creació d’una comissió d’investigació del cas Royal Marine. Sap que hi pot haver regidors que, 
internament, pensin que aquesta comissió d’investigació no és necessària i que, per tant, no 
s’hauria de constituir. Des del grup municipal d’Unió Municipal de Catalunya pensen que sí és 
necessària, ja que consideren molt greu el fet que l’Ajuntament hagi hagut de pagar 2,2 milions 
d’euros d’indemnització i que, fins al dia d’avui, no hi hagi hagut cap responsable d’aquesta 
despesa encara que fos per imprudència levíssim.  
 
Només ha sentit dir a alguns membres l’equip de govern que creien que l’Ajuntament tenia raó: 
que és una interpretació judicial, que els jutges s’equivoquen, que hi ha diferències de criteris 
pericials. Però, al final, el resultat ha estat que uns advocats i una comunitat de veïns s’han fet 
milionaris a costa dels diners de tots els rosincs i rosinques. Es podria dir que els ha tocat el 
‘gordo’ de la Primitiva. 
 
Quan vaig assumir l’acta de regidor, un dels primers grans temes que se’ns va posar a sobre 
de la taula, va ser el cas del Royal Marine. Vam tenir diverses reunions, amb l’equip de govern i 
la resta de grups de l’oposició, en les que es va anar canviant el criteri de quin hauria de ser el 
posicionament de l’Ajuntament i el camí menys perjudicial pels veïns que són els que 
veritablement no tenen cap culpa d’aquesta despesa extraordinària que hem acabat assumint.  
 
En un primer moment, se’ls va dir que arribarien a un acord extrajudicial amb la part demandant 
i que, per tant, s’hauria de pagar la indemnització; en un altre moment, se’ls va informar que el 
millor seria anar a judici; després, va tornar a agafar força la primera opció, que és la que 
finalment s’ha acabat imposant. Des del primer moment, per la responsabilitat que té enfront 
els ciutadans i ciutadanes de Roses, va considerar que calia crear una Comissió d’investigació i 
arribar fins al fons d’aquest assumpte i així ho va proposar en una junta de portaveus, amb una 
proposta que, d’inici, la majoria aquí presents va recolzar. 
 
Avui ens trobem aquí, a la Sala de Plens, presentant aquesta moció i, per tant, complint el 
compromís que, com a regidor, vaig assumir en acceptar el càrrec que és defensar els 
interessos dels veïns i veïnes de Roses. Dijous, vaig assistir a un acte públic de l’alcaldessa en 
el que aquesta va explicar detalls del cas Royal Marine. Personalment li sembla correcte que 
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l’alcaldessa doni explicacions tot i que, si estem d’acord en el fet que cal crear una comissió 
d’investigació, potser hauria estat més prudent esperar al resultat de la mateixa malgrat, com 
no pot ser d’una altra forma, donar explicacions mai està de més.  
 
Entre les explicacions que va fer l’alcaldessa va concretar el següent: 

 El  26 de març de 2003 es va sol·licitar la primera llicència per la construcció de l’edifici 
Royal Marine II. 

 El dia 10 d’abril de 2003 es va denegar la llicència. 

 El dia 7 de juliol, un parell de mesos més tard, es va modificar part del projecte inicial. 
La Comissió de Govern, presidida per ella mateixa en absència del llavors alcalde 
senyor Carles Pàramo, concedeixen la llicència d’obres.  
Aquest punt el recullen les sentències judicials tant en primera instància com la 
sentència del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya que en els fonaments de dret 
textualment diu: Está plenamente de acuerdo esta Sala con la Sentencia de Instaencia 
– és a dir, la primera que va dictar el Jutjat del Contenciós Administratiu de Girona- en 
que constituye un indicio bien llamativo del incumplimiento de la normativa en ella 
recogida consistente en que tras la emisión de un informe municipal se denegó 
inicialmente la licencia solicitada al haberse puesto de manifiesto diversas deficiencias 
del proyecto presentado tanto en lo referido en la planta subterránea como a la franja 
destinada al vial público entre el límite de la parcela y la avenida Port Juan como al 
incumplimiento de los espacios libres además de superarse la altura reguladora màxima 
y de existir una falta de espacio destinado al vial público. De tal forma que presentado 
un segundo proyecto se informo nuevamente en el sentido de que la distribución de las 
plantas tipo se ajustaba al Decreto de habitabilidad de las vivendas en lo referido a los 
patios de ventilación interiores pero nada se manifestó entonces sobre la rectificación 
de los defectos y contradicciones con el planteamiento que se había puesto de 
manifiesto con anterioridad, no apareciendo en parte alguna que los citados defectos 
hubiesen sido objeto de subsanación. 
És a dir, en la primera llicència es detecten una sèrie d’incorreccions amb el 
planejament i en la segona ‘nada se manifestó’ i en cap cas aquests defectes són 
objecte de subsanació.  
En conclusion la Sentencia es clara en cuanto revasa la altura reguladora en 1,13 m 
habiendo un claro exceso de volumen construido de 9.310 m3. 

 
Aquesta sentència al final condemna a l’Ajuntament de Roses a demolir la quarta planta 
i, en el seu cas, la tercera fins a rebaixar l’alçada de 1,13 m i l’accés de volum construït.  

 
D’altra banda un argument que va fer servir, en aquest cas, l’alcaldessa en les seves 
explicacions i que, de vegades, es fa recurrent és que en cas moment la sentència recull que hi 
hagi hagut cap tipus d’actuació dolosa, culposa o negligent. La Sentència no recull en cap cas 
l’actuació dolosa, culposa o negligent de cap tècnic ni cap càrrec polític, entre altres coses, 
perquè la Sentència es limita a jutjar l’acte administratiu en si i no l’actuació dels tècnics i/o 
càrrecs polítics. No vol dir, amb això, que hi hagi responsabilitats però la Sentència es limita a 
establir si l’acte administratiu en si és o no legal o si compleix amb la normativa. Creu que la 
Sentència és ben clara quan es refereix a què no han estat objecte d’esmena aquests defectes 
observats en la primera llicència. 
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Des del grup municipal d’Unió Democràtica de Catalunya entenen que tothom pot cometre 
errors. Ara bé, en aquest cas, com a mínim creuen que una actuació correcta i prudent dels 
responsables polítics hagués estat obrir una investigació interna per esbrinar què havia passat 
amb l’atorgament d’aquesta llicència i amb l’excés d’alçada i volumetria de la mateixa. Una 
investigació interna que no és una novetat ni quelcom estrany i que és un recurs que fan servir 
les administracions quan hi poden haver responsabilitats d’un empleat públic o d’un càrrec 
polític que, com tots sabem, recau en l’administració que és la que acaba pagant les 
indemnitzacions com és el cas.  
 
Una altra actuació política correcta i prudent podia haver estat, per exemple, contractar un pèrit 
o tècnic independent quan l’equip de govern s’assabenta que els veïns del Royal Marine I en 
data 11.06.2004 sol·liciten a l’Ajuntament informació de l’alçada de l’edifici del Royal Marine II, 
consideracions de parcel·la única, alineacions i rasants i ordenances d’habitabilitat que davant 
la resposta dels tècnics provoca que en data 24 de setembre de 2004 presentin un recurs de 
reposició, inicien una batalla judicial que els acabarà donant la raó i que ha provocat que el 
poble de Roses hagi acabat pagant aquesta indemnització. 
 
De totes maneres, no es vol estendre, perquè considera que ara no cal entrar en el detall 
d’aquestes qüestions. En aquest acte, el que cal fer és aprovar la creació d’aquesta Comissió 
d’investigació i creu que hi ha motius, més que suficients, per pensar que no s’han fet les coses 
de forma correcta. Un cop finalitzada aquesta Comissió d’investigació, els portaveus de cada 
grup ja faran les valoracions oportunes i demanaran, si ho creuen, les responsabilitats que 
calguin.  
 
Per tant, ja ha fet la prèvia pel motiu pel qual creuen que és necessari crear aquesta Comissió 
informativa especial.  
 
 

El senyor José Antonio Valdera, en representació del grup municipal d'Unió Municipal de 
Catalunya, presenta i llegeix la proposta del tenor literal següent:  
 
INTRODUCCIÓ 
 

Aquesta comissió informativa especial tindrà com a objectiu estudiar en profunditat el 
procediment d'atorgament de la llicència d'obres del complex d'edificis Royal Marine II, per a 
analitzar les irregularitats que s'hagin pogut cometre, tant formals com de fons, tant tècniques 
com personals. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 

Els regidors signants basen la moció per a la creació d'aquesta comissió especial en els 
fonaments de dret següents: 
 
Primer: El Congrés i el Senat i, si pertoca, totes dues cambres conjuntament, podran nomenar 

comissions d’investigació sobre qualsevol afer d’interès públic. Les conclusions obtingudes no 
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seran vinculants per als tribunals, ni afectaran les resolucions judicials, sense que això sigui 
obstacle per a què, el resultat de la investigació, sigui comunicat al Ministeri Fiscal per tal que 
aquest exerceixi, si cal, les accions oportunes (Constitució Espanyola art. 76.1). 
 
Respecte als municipis, la legislació local no fa referència expressa a les comissions 
d'investigació, amb l'afegit què els Plens dels ajuntaments no poden ser considerats Parlament 
stricto sensu, com ho són les Corts Generals o les assemblees legislatives de les Comunitats 
Autònomes. No obstant això, la mateixa existència d'un poder d'actuació implícit, connatural a 
les funcions d'inspecció, control i supervisió del govern municipal atribuïdes a l'òrgan plenari, 
comporta la possibilitat que aquestes comissions es considerin similars a altres 
òrgans que, amb aquesta denominació, o una altra, tinguin atribuïda el seguiment de la gestió 
de l'Alcalde, la Junta de Govern i els regidors amb delegacions, tal com estableix l'article 20.1.c 
de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (LRBRL), pels 
municipis de règim general. 
 
Segon: En els municipis de més de 5.000 habitants, i en els de menys en què així ho disposi el 

seu reglament orgànic o ho acordi el Ple existiran, si la seva legislació autonòmica no preveu 
en aquest àmbit una altra forma organitzativa, òrgans que tinguin per objecte l'estudi, informe o 
consulta dels assumptes que han de ser sotmesos a la decisió del Ple, així com el seguiment 
de la gestió de l'Alcalde, la Junta de Govern Local i els regidors que ostentin delegacions, 
sense perjudici de les competències de control que corresponen al Ple. Tots els grups polítics 
integrants de la corporació tindran dret a participar en aquests òrgans, mitjançant la presència 
de regidors pertanyents als mateixos en proporció al nombre de Regidors que tinguin en el Ple 
(Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local (LRBRL), art. 20.1.c) 
 
Tercer: El Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el Reglament 

d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic deles Entitats Locals, estableix: 
 
Les Comissions Informatives, integrades exclusivament per membres de la Corporació, són 
òrgans sense atribucions resolutòries que tenen per funció l'estudi, informe, o consulta dels 
assumptes que hagin de ser sotmesos a la decisió del Ple i de la Comissió de Govern, quan 
aquesta actuï amb competències delegades pel Ple, excepte quan hagin d'adoptar-se acords 
declarats urgents (Art. 123). 
 
Les Comissions Informatives poden ser permanents i especials. Són Comissions Informatives 
especials, aquelles que el Ple acordi constituir per a un assumpte concret, d'acord amb les 

seves característiques especials de qualsevol tipus (Art. 124). 
 
Quart: El Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei 

municipal i de règim local de Catalunya, estableix: 
 
En tots els municipis de més de cinc mil habitants s'han de constituir comissions d'estudi, 
d'informe o de consulta. Aquestes comissions es poden també constituir amb caràcter temporal 
per tractar de temes específics. 
 
Cinquè: El Reglament Orgànic Municipal de l'Ajuntament de Roses (ROM), estableix: 
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Per acord plenari podran constituir-se comissions informatives especials per a un 
assumpte concret o per emetre un dictamen determinat. Aquestes comissions tindran caràcter 

temporal i es dissoldran tan bon punt hagin complert la finalitat per a la qual van ser creades, 
llevat que l’acord plenari que les va crear disposes una altra cosa. 
 
CONCLUSIONS 
 

Els fets que porten a aquests regidors a sol·licitar la creació d'una comissió especial són 
conseqüència, com s'ha exposat a l'inici d'aquesta sol·licitud, de l'atorgament irregular d'una 
llicència d'obres per a la construcció d'un complex d'edificis a la urbanització de Santa 
Margarida, denominat Royal Marine II, l’alçada del qual va ser lleument superior a la permesa. 
La comunitat de propietaris de l’edifici Royal Marine I va denunciar aquesta irregularitat en la 
concessió de la Llicència als Jutjats de Girona, que els van donar la raó i que després, l'any 
2008, va ratificar el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya (TSJC), considerant il·legal la 
llicència i ordenant l'enderroc de la quarta i última planta del Royal Marine II. En aquest sentit, 
el pasta mes d’Octubre, el ple de l’Ajuntament de Roses va aprovar una modificació de crèdit 
per un import de 2,2 milions d’Euros, per tal de signar una homologació judicial d’un acord 
d’inexecució de sentència amb els representants de la comunitat de veïns de l’edifici Royal 
Marine I. 
 
Aquest acord/conveni es va aprovar per aquest ple, amb el títol següent: Proposta de conveni 
de resolució convencional i extrajudicial relatiu al recurs contencions-administratiu número 
655/2004, sentencia de 7 d’octubre de 2008, número 783/2008, de la secció tercera de la sala 
del contenciós-administratiu del TSJ Catalunya. 
 
Per tot el que s'ha exposat anteriorment, es proposa al ple de l’ajuntament de Roses l’adopció 
del següent 
 
ACORD 
 
PRIMER. Constitur una Comissió informativa de caràcter especial anomenada 
“INVESTIGACIÓ CAS ROYAL MARINE” l’objecte de la qual serà l’estudi, informe i consulta en 

relació a l’assumpte descrit a l’apartat introducció. La finalitat última d'aquesta comissió serà 
donar les eines i crear l'espai adequat per a fer un anàlisis profund de tot aquest cas per tal que 
els diferents grups puguin extreure les conclusions que estimin oportunes i exigir les 
responsailitats polítiques i/o tècniques que s'en derivin, si és que n'hi han. Vol també contribuir 
a que la informació i les diferents valoracions sobre aquest cas es difonguin, per tal de garantir 
el dret dels ciutadans a estar plenament informats d'un cas com aquest, que suposarà una 
important despesa per a les arques municipals" 
 
SEGON. Aquesta Comissió s’extingirà automàticament una vegada que hagi dictaminat o 

informat sobre l’assumpte que constitueix el seu objecte. 
 

TERCER. La Comissió Informativa de caràcter especial estarà constituida per tots els regidors 



 
 
 

 
Codi de validació: c47b64fd-20dd-4f5c-b9b0-67032fbca192  

  

    
  

    207 
 

de la corporació i  el secretari de l’ajuntament o funcionari en qui delegui. 

 
QUART. La Comissió Informativa Especial d’ INVESTIGACIÓ CAS ROYAL MARINE ajustarà el 

seu funcionament al que disposen els articles 123 a 126 i 134 a 138 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats locals aprovat per Reial Decret 
2568/1986, de 28 de novembre. La Comissió celebrarà sessions ordinàries amb periodicitat 
setmanal. 
 
CINQUÈ. Comunicar l’acord del ple als diferents Grups Municipals, fent-los saber que hauran 

de designar els seus representants en la Comissió, notificant-ho per escrit en el termini de 
quinze dies des de l’adopció de l’acord. 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. José Antonio Valdera.- En relació als membres que integren la Comissió explica que, en un 
principi i per motius d’operativitat, es volia que aquesta Comissió informativa estigués formada 
pels portaveus de cada grup parlamentari i l’alcaldessa, senyora Montserrat Mindan, com a 
presidenta però, finalment, en una reunió que han mantingut aquest matí a la Junta de 
Portaveus han decidit que aquesta Comissió informativa, en cas que es creiï, estigui integrada 
per tots els representants de l’Ajuntament i el secretari de la corporació o funcionari en qui 
delegi. 
 
Així mateix, pel que fa al punt cinquè de la part resolutiva que diu: ‘Comunicar l’acord del ple 
als diferents Grups Municipals, fent-los saber que hauran de designar els seus representants 
en la Comissió, notificant-ho per escrit en el termini de quinze dies des de l’adopció de l’acord’ 
no serà necessari perquè la Comissió estarà integrada per tots els regidors de la corporació.  
 
Explicada la prèvia i les conclusions, aquest regidor demana el suport per crear aquesta 
Comissió d’investigació. 
 
 
INTERVENCIÓ DE LA SENYORA ALCALDESSA 
 
Sra. Montse Mindan.- Amb permís dels companys regidors, i com que el regidor ponent ha fet 
al·lusions a la seva persona i a la seva explicació, abans de passar la paraula li vol contestar 
que no sap si ell va estar present en tota l’explicació que va fer però li diu que es va perdre un 
tall important que passa a explicar.  
 
Refereix que hi va haver una llicència, una sol·licitud de llicència, un informe en el qual es 
parlava de quatre punts importants pels quals no se subrogava la llicència, la comissió de 
Govern va denegar aquella llicència, es va presentar un projecte en el qual es va informar en 
les pàgines 13 i 15 de volum núm. 1 de tot l’expedient cas Royal Marine que donava resposta a 
aquestes quatre parts, i amb posterioritat a tot això hi ha una revisió d’un arquitecte que diu: 
‘ull. Pot haver-hi un problema en l’habitabilitat ja que els dormitoris són petits i crec que s’ha de 
posar el nombre d’habitatges totals que tindrà aquest edifici’.  
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Hi ha un posterior informe a la pàgina 35 i que és a la que sempre fa referència el Jutjat 
Contenciós núm. 1 de Girona i que ratifica el Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, 
obviant l’informe de les pàgines 13 i 14. No sap per què el jutge ho va decidir així però l’informe 
hi és. 
 
El seu grup votarà a favor d’aquesta investigació precisament per ensenyar el que creu que no 
s’hauria de fer i que és agafar només un document, en aquest cas el de la sentència, sense 
haver obert els altres 600 folis que hi ha en els quatre volums de l’expedient del Royal Marine. 
Entén, i està d’acord amb el ponent, que hi ha moltes coses a parlar i a discutir, però li diu que 
veurà que unes pàgines es relacionen amb les altres i hi ha pàgines que no es poden obviar. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Explica que el seu grup va ser un dels firmants de la moció el dia que es va 
presentar que va ser el mateix dia de l’aprovació del conveni. Primer de tot vol agrair al grup 
impulsor, Unió Democràtica de Catalunya, que acceptés les esmenes al document proposades 
pel grup d’ERC-AM i que fes de mediador perquè el text fos consensuat.  
 
Especialment la principal esmena que aquest grup va presentar va ser que creien que 
comissions d’aquest estil són útils perquè són una eina que permet als regidors per poder fer 
millor la seva feina. Però, com a regidors ja tenen una remuneració que fins i tot pels que estan 
a l’oposició és molt digna i correcta, per la qual cosa creuen que tot això no és un extra de la 
seva feina sinó que és la seva feina i simplement els dota de les eines més adequades per 
poder-les realitzar.  
 
El posicionament del seu grup, evidentment, serà a favor ja que van signar la moció perquè 
realment creien que era necessària i tot seguit passa a explicar el perquè: 
El passat 13 de març aquest Ple va facultar l’Alcaldia per firmar el Conveni del cas Royal 
Marine II perquè la part demandant acceptés la no execució de la Sentència a canvi de 2,2 
milions d’euros. Ho va fer amb el vot favorable de 10 dels 17 regidors que conformen aquest 
Ple i amb l’abstenció de la resta. Els quatre regidors del grup municipal d’ERC-AM van votar-hi 
a favor i ho van fer malgrat que, matemàticament, no era necessari ja que la simple abstenció 
assegurava la seva aprovació i donat que finalment cap grup va votar-hi en contra, fins i tot si 
haguessin votat negativament el Conveni hauria tirat endavant.  
 
L’opció més fàcil hauria estat segurament abstenir-se, deixar que el govern aprovés el Conveni 
en solitari i adoptar una postura de ‘ja t’ho faràs’ que sempre et permet presentar-te davant de 
l’opinió pública dient que no has estat partícip d’una decisió tan complicada. Però aquest grup 
va creure – com de fet tota la resta de grups van reconèixer- que l’opció, tot i dolenta era el mal 
menor. Era una solució dolorosa, poc popular i amb conseqüències negatives per les finances 
municipals, però era l’única que assegurava poder resoldre el problema amb el menor impacte 
possible vers aquesta institució.  
 
El seu grup municipal no va generar aquest conflicte, no hi tenen cap responsabilitat i ni tan 
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sols formen part de l’actual govern. Però tenen la plena consciència que la seva responsabilitat, 
com a regidors de Roses, és vetllar per aquest Ajuntament i pels serveis que presta als 
ciutadans i per això volen assumir plenament aquesta responsabilitat. No els fa cap por prendre 
aquelles decisions que creguin que són les més adequades a cada situació i a cada moment, i 
no els mou ni la voluntat de quedar bé, a partir de la demagògia, ni la voluntat de desgastar el 
govern a costa dels ciutadans.  
 
El 13 de març van creure que la millor manera d’ajudar als ciutadans de Roses era evitar fer-los 
pagar els més de 10 milions d’euros que costaria l’execució de la Sentència del cas Royal 
Marine i en conseqüència van votar a favor del Conveni. I consideren que és, precisament, per 
aquesta voluntat demostrada d’implicar-se tant com fes falta per solucionar el problema el que 
avui els legitima a votar a favor de la creació d’aquesta Comissió d’investigació. Els ciutadans 
de Roses perdran, per culpa d’una llicència d’obres concedida de forma incorrecta, 2,2 milions 
d’euros dels seus diners. I un fet així demana ser explicat a la ciutadania amb tot detall i des de 
diferents punts de vista per analitzar a fons i que els diferents grups analitzin i expliquin quines 
són les conclusions que n’han extret. 
 
La Sentència judicial ja recull les responsabilitats legals que es deriven d’aquest cas, que no 
n’hi ha, més enllà de la responsabilitat patrimonial del propi Ajuntament, però creuen que ara és 
tasca dels diferents grups polítics que formen aquest Ple determinar si consideren que, a més, 
cal exigir responsabilitats polítiques. Aquesta serà, per tant, la primera funció d’aquesta 
Comissió. La segona creuen que ha de ser perquè serveixi com a altaveu per fer arribar a la 
gent tots els detalls d’aquest cas; perquè tinguin l’oportunitat de conèixer un procés que, tot i la 
repercussió mediàtica i social, sobretot del seu desenllaç, el seu inici i desenvolupament són 
encara molt desconeguts per la immensa majoria de rosincs. I per últim, ha de servir per 
preservar la imatge de la institució, per demostrar que aquest Ajuntament i aquest Ple tenen un 
ferm compromís amb la transparència i que els successius  governs municipals que van 
passant per aquesta sala són fiscalitzats pels representants de la ciutadania així com la seva 
obra de govern analitzada convenientment.  
 
Aquests mecanismes de control governamental són un element clau perquè una democràcia de 
qualitat funcioni degudament i creuen que serà també una de les funcions d’aquesta Comissió 
demostrar que s’apliquen en aquesta ciutat. Aquestes són les funcions bàsiques per a les quals 
els ciutadans els van encomanar la feina de representants públics i en moments com aquests 
els correspon no decebre’ls i demostrar que estan a l’altura del que se’ls demana i que són 
dignes de la seva confiança.  
 
Així doncs, sense més, reafirma el vot favorable del grup municipal d’Esquerra Republicana a 
la creació d’aquesta Comissió especial d’investigació. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Coincideix amb el plantejament que ha fet el portaveu d’Esquerra 
Republicana que es tracta d’un esforç de transparència. Alhora i com ja ha comentat el senyor 
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Carles Pàramo una de les tasques de l’Ajuntament és fer ordenació i en l’urbanisme que hem 
tingut s’han donat algunes pràctiques bones i dolentes. El grup municipal del Partit dels 
Socialistes no aniran a aquesta Comissió amb prejudicis però sí que creu que els regidors han 
de reflexionar i fer reflexionar la ciutadania sobre el que ha suposat el creixement de Roses, 
que vol dir que les ganes de créixer tenen conseqüències com errors d’aquest tipus i això és un 
fet.  
 
Des de l’Ajuntament hem d’ordenar i hem de donar sortida a les propostes urbanístiques, 
regular-les i fer-les possibles dins d’un marc. S’ha de fer complir les lleis i les normes i, moltes 
vegades, la voluntat de fer una mica més porta a aquestes coses però no és voluntat dels 
polítics sinó de constructors o persones que – com ha dit el senyor Carles Pàramo- presenten 
projectes que intenten anar més enllà i això és una pràctica comú que tothom coneix. Per tant, 
suposa un esforç per part de les administracions regular-ho. I en definitiva espera que de tot 
això  se n’aprenguin algunes coses.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- Creu que ja s’han exposat tots els arguments del perquè es crea aquesta 
Comissió informativa especial que és per aclarir i perquè hi hagi transparència en aquest fet, ja 
que 2,2 milions d’euros és un import significatiu. Però el que considera que no han de fer és 
buscar i fer sang i pensa que, precisament, el que alguns grups estan fent és buscar culpables, 
ja siguin tècnics o polítics, però repeteix que aquesta comissió es crea per buscar quins són els 
fets i saber què ha passat. No ens hem d’avançar a la realitat ni a pensar que s’ha obrat amb 
mala fe en la concessió d’una llicència ni políticament ni tècnicament. El que aquí es fa és 
aclarir amb transparència què ha passat i donar les explicacions necessàries a la ciutadania. 
Des que es va concedir la llicència, fins data dia d’avui, han passat molts fets i aquest 
expedient ha passat per molts llocs. Reitera que el que hem de fer ara és donar les 
explicacions necessàries però demana que, si us plau, no ens avancem ja que, per això mateix 
es crea aquesta Comissió. 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Aquests darrers dies, molts rosincs han mostrat la seva preocupació 
per aquesta Sentència ja que, evidentment, són 2,2 milions d’euros. Molts d’ells s’han apropat 
al grup municipal de Ciutadans Roses o a ell personalment com a regidor i com a persona i li 
han preguntat com va aquesta Sentència i què és el que passa. Explica que, a fi de poder 
donar resposta i explicar-ho de manera que l’entenguessin ha hagut de contestar de la millor 
forma que, personalment, pensava que es pogués arribar a entendre. 
 
Creu que és un conte que ha costat 12 anys d’editar; que costa 2,2 milions d’euros; en el que hi 
ha hagut incorreccions en els plantejaments, contradiccions, modificacions, donar comptes, 
llicències, no llicències... En definitiva molts dubtes que el fan estar, cada cop està més cert, 
que s’ha de crear aquesta Comissió d’investigació. I al final sembla que els culpables siguin les 
persones a qui nosaltres representem, els qui ens han donat la coherència i aquesta 
responsabilitat, que són els nostres veïns. Considera que se’ls ha de donar moltes explicacions 
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ja que aquests dubtes de plantejaments, incorreccions, contradiccions... han creat molts més 
dubtes i s’ha de ser conseqüent i a més a més és la seva responsabilitat com a regidors. 
 
Repeteix que 2,2 milions d’euros són molts diners i, com molt bé ha dit el senyor Marc Danés, 
Roses està en el llistat de municipis amb major risc de pobresa, i hi ha urgències més urgents... 
Ja sap que l’equip de govern fa molt bona feina, però, diu al senyor Marc Danés que s’imagini 
el que es podria fer, per exemple, a Benestar Social amb un plus de 2,2 milions d’euros. Fa 
broma dient que alguns grups diran que la culpa de la mala gestió dels 2,2 milions d’euros és 
de l’Estat. Repeteix que amb 2,2 milions d’euros es podrien fer moltíssimes coses com: millores 
per als nostres escolars, més excursions, més autobusos, més beques, més ajudes per als 
nens amb necessitats, més material, més serveis primaris, més vetlladors per als 
acompanyants menys atesos... millores en general a Roses. 
 
Aquí s’està parlant de sentències, d’històries, de volums, de números... però el que volen els 
rosincs és una coherència i una responsabilitat. I aquí la responsabilitat política, com ha dit el 
senyor Manel Escobar s’investigarà, però li diu a la senyora alcaldessa que el que està clar és 
que en la intervenció que va fer l’altre dia, va crear més dubtes dels que hi havia.  
 
Per tot això, aquest grup municipal donarà suport a aquesta Comissió d’investigació perquè 2,2 
milions d’euros aporten moltes alegries i molts beneficis als nostres veïns.    
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
 
Sr. Francesc Giner.- Per al grup municipal de Gent de gent del poble, tot el que sigui esclarir 
els fets els sembla bé i, per tant, no s’oposaran a aquesta moció.  
 
Tot i això, vol dir també que, ja es va informar la setmana passada i es va informar prou bé de 
tot el que va succeir. Ara bé, com tots sabem, hi ha una sentència del cas i si la voluntat de 
tots, i així li consta, és tirar endavant aquesta Comissió així ho faran. Però també diu que no té 
clar que si el jutge no va trobar responsabilitats les puguem trobar nosaltres.   
 
Ara bé, informar a la gent de què va passar està bé i per això, repeteix, donen suport a aquesta 
moció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Marc Danés.- Primer de tot, i abans de fer la seva intervenció, vol dir al senyor José Manuel 
Álvarez que quan ell ha dit que “l’Estat no ens deixa” no estava dient res. Explica que hi ha una 
cosa que es diu límit de la despesa que vol dir que, per exemple, si aquest Ple decideix que vol 
gastar-se 250.000 euros més en serveis socials, l’Estat no els deixa. Fins i tot, aquí tenim 
ajuntaments i un Govern que estan apostant perquè a la gent no se’ls tallin els 
subministraments de casa i, per aquest fet, el govern de l’Estat els porta al Tribunal 
Constitucional. Per tant, no diu cap mentida: no es poden gastar més perquè la llei no ho 
permet i, per tant, amb el que tenen han de fer tot el que poden. 
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Dit això, primer de tot agraeix als portaveus que tenen la voluntat de treballar en aquesta 
Comissió de manera totalment positiva a fi d’intentar buscar respostes per a tota la gent del 
nostre municipi que, és evident, tenen tot el dret a tenir dubtes de com han anat els fets. Per 
tant, el que volen tots és explicar-ho una mica millor tal com va fer, dijous passat, l’alcaldessa, 
amb una magistral tesi sobre el Royal Marine.  
 
També és cert que és molt difícil entrar en una comissió si abans no s’ha vist la documentació. 
L’alcaldessa, com ha dit ella mateixa, se l’ha llegit – 600 folis dels quatre volums- i, per tant, en 
aquest Ple, gairebé a part del secretari, l’alcaldessa és la persona que més s’ha estudiat el 
tema i que més bé en pot parlar. Per això, demana, posem la ment en blanc, comencem de 0 i 
venim a aquesta Comissió amb voluntat de saber exactament què ha succeït i no vinguem, 
com molt bé ha dit un altre dels portaveus, amb prejudicis que no ens portaran enlloc i que 
l’únic que faran és anar retardant que es trobi l’explicació idònia. Així mateix, quan es facin 
totes les intervencions, explicacions o si ha de venir gent a parlar de quins han estat els fets, 
agrairia que tothom escoltes i després es prenguessin les determinacions.  
 
El ponent ho ha dit molt bé, aquest govern, quan va prendre càrrec al juny del 2015, va reunir a 
tots els regidors per explicar-los que hi havia un problema important i que la voluntat era 
resoldre’l. Per tant, és un govern que té molt clara la responsabilitat que li ha atorgat el poble 
de Roses i des del primer moment tots aquells problemes que, des de fa molts anys, tenia el 
municipi els va encarar per intentar resoldre’ls. I quan des del primer moment ho van explicar, 
ja estaven donant una participació als ciutadans. L’Ajuntament de Roses, si per alguna cosa es 
distingeix, és la transparència que és de les més altes que hi ha a tot el país i així ho demostra 
el guardó que va rebre l’alcaldessa la setmana passada. De manera que si l’Ajuntament dóna 
una transparència, obre les portes i finestres, perquè tothom pugui tenir accés a tota la 
informació, a tots els acords que es prenen tant en plens, juntes de govern com en diferents 
actes que fa aquest govern, vol dir que aquest govern és molt transparent, participatiu i que 
explica a la ciutadania tot allò que la ciutadania creu que és important i que ha de saber. 
 
És cert que des del primer moment no van signar aquesta moció però ja van donar la seva 
explicació, que no la signaven perquè creien que el tempo no era el correcte i la voluntat del 
govern era que es post-posés aquesta Comissió fins que hi hagués una sentència i, d’alguna 
manera, els fets consumats. Això ha estat així i en aquest moment, evidentment, el grup de 
Convergència dóna tot el suport a aquesta moció amb totes les ganes de treballar-hi. Repeteix 
que, el dijous passat, l’alcaldessa ho va explicar molt bé. Al Teatre on hi havia moltíssima gent, 
creu que unes 60 o 70 persones i realment els va sorprendre la capacitat de convocatòria. 
Televisió de Roses ho va gravar, de manera que, tota la gent que vulgui començar a introduir-
se en el tema té l’oportunitat d’entrar a la pàgina d’Empordà TV i veure les dues hores que va 
durar l’exposició magistral de la nostra alcaldessa i també els precs i preguntes ja que tothom 
va tenir dret a fer qualsevol pregunta.  
 
A partir d’aquí, repeteix que la voluntat hi és i que ho explicaran amb qui calgui un cop feta 
aquesta Comissió. De fet, si cal, l’alcaldessa, que ens representat a tots els aquí presents i a 
tota la ciutadania de Roses, tornarà a fer una conferència amb les resolucions que surtin 
d’aquesta Comissió. Reitera que obren portes i finestres amb el màxim a transparència, com 
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sempre, aquest govern al costat de la transparència i la democràcia però, això sí, en contra 
absolutament, de la demagògia política que no porta enlloc i només crea problemes i més 
problemes. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. José A. Valdera.- Primer de tot agraeix als portaveus de tots els grups el suport per a la 
creació de la Comissió d’investigació.  
 
Suposa que el que ha dit el senyor Marc Danés no es referia a la seva intervenció i tampoc vol 
entrar a polemitzar l’exposició que va fer l’alcaldessa. Aquest regidor té la Sentència i, 
evidentment, desconeix si el magistrat del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya obvia o 
oblida coses, ja que només s’ha limitat a llegir la seva Sentència quan parla del que va succeir 
en la primera i en la segona llicència.  
 
A part d’això, també creu que ha llegit altres opcions que es podrien haver pres en relació amb 
aquest fet i que no s’han pres, per tant, reitera que la seva idea no és entrar en el debat 
profund de què es podria o no haver fet sinó que, del que es tracta ara, és aprovar aquesta 
Comissió d’investigació i a partir d’aquí, entre tots, intentar saber si hi ha o no responsables, 
polítics o tècnics, o si no n’hi ha. Però de totes maneres evitar que fets com aquests tornin a 
succeir. Buscar els mitjans perquè no haguem de tornar a donar una indemnització milionària a 
uns personatges com aquests que s’han endut 2,2 milions d’euros d’una forma, amb aquest 
Conveni, creu que indecent per la forma de pagament en què s’ha establert. 
 
 
SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Joan Plana.- Tampoc vol polemitzar el tema, o com a mínim no gaire, però creu que el 
govern aprofita totes les ocasions per penjar-se totes les medalles que pot, cosa que ja està bé 
perquè suposa que és el que li pertoca, però entendran també que és responsabilitat de 
l’oposició anar-les contrastant. El govern, és veritat que, està en minoria i no li queda una altra 
que ser participatiu. No té clar si durant el passat mandat els grups que estaven a l’oposició 
tenien la sensació que la cosa fos gaire participativa.  
 
Sobre el tema de la transparència no vol dubtar que el govern té la voluntat de ser-ho, però fent 
referència al guardó que han rebut per la millor transparència, explica que l’ajuntament que, 
precisament, estava considerat com a més transparent de Catalunya era l’Ajuntament de 
Sabadell de Manuel Bustos. Per tant aquesta transparència, segurament, va força més enllà de 
dades quantitatives, de fet, és també una actitud i una anàlisi més qualitatiu que no pas 
quantitatiu. En qualsevol cas, diu, tots plegats, instem-nos a seguir treballant en aquest aspecte 
i així segur que entre tots ho faran molt bé. 
 
 
SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 
CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
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Sr. Antonio Rodríguez.- Amb perdó per si no ve al cas però en ús de la paraula, llegeix un text 
de l’ACM que diu que el Tribunal Constitucional ha dictat la primera sentència que inhabilita 
parcialment alguns articles de la llei ARSAL; concretament, inhabilita el que deia que en un 
termini de cinc anys les autonomies haurien de quedar-se en els serveis d’atenció primària dels 
ajuntaments, i en aquest cas no es produirà. Per la qual cosa continuaran amb la totalitat de les 
competències pròpies del municipi relatives a la prestació dels serveis socials i de promoció i 
rescissió social gràcies a la sentència d’aquest Tribunal. 
 
 
SEGONA INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Contesta que tenen la competència però el límit de la despesa el 
continuen tenint-lo igual.   
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Es dirigeix al senyor Marc Danés per dir-li que, creu, un cop més els 
vol donar classes magistrals i es preocupa per si els regidors fen la seva feina o no i que si han 
llegit o no l’expedient... Personalment considera que el que ha de fer el senyor Marc Danés és 
ser respectuós amb els regidors – no pas preocupar-se si aquest fan la seva feina o no- i fer la 
seva feina ben feta – que és donar comptes i informar-, que per això l’han votat els rosincs.  
 
A més a més, 2,2 milions d’euros, si hi ha un límit, es poden destinar a altres coses. Reitera 
que és increïble la quantitat de coses les que es poden fer amb tants diners.    
 
 
SEGONA INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Repeteix al senyor José Manuel Álvarez que l’explicació del límit no li 
deu haver quedat molt clara perquè, com ja li ha dit, si hi ha un límit no es poden fer tantes 
coses perquè aquests diners no es poden gastar. En tot cas i amb tots els respectes, li diu que 
ell mateix abans ha parlat i ha dit paraules com sentències, històries... A la qual cosa li diu que 
no són històries sinó fets i paraules escrites. I com que les paraules són importants, 
precisament, demana la creació d’aquesta Comissió perquè tots i cadascun dels regidors es 
llegeixin la documentació que hi ha adjunta i es pugui anar arribant i posant les conclusions en 
paper però, sense començar, ja d’entrada, amb paraules com aquestes de “històries”. Diu són 
fets que, malauradament, ens han portat al pagament d’una indemnització a la qual, 
personalment, ja va dir que no hi estava d’acord. Per tant, demana que es parli amb propietat. 
 
Contesta al senyor Joan Plana dient-li que amb 6 mesos no es pot posar la pàgina web en el 
top 10 de la transparència. És una feina que feia temps que s’estava fent i que Roses va ser 
dels primers ajuntaments que van dir que obririen una web i que s’agafaven a la llei de la 
transparència amb totes les seves conseqüències. El guardó no es rep només perquè es 
compleixin uns ítems – 49 de 52- sinó per la manera com es presenta i com s’explica. Per tant, 
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no és una medalla de l’equip de govern, sinó que és una medalla de tota la gent de 
l’Ajuntament, de cada departament, que han penjat la seva documentació – cosa que ha 
comportat molt de temps, fent fotocòpies i preparant-ho tot- perquè fos entenedor i arribés a la 
gent a la qual ha d’arribar. Tot i així, és difícil que tothom ho entengui i la seva voluntat és anar 
fent cròniques i anar-ho explicant. Però repeteix que això no es fa en 6 mesos i que fa molt de 
temps que s’estava treballant per arribar, precisament, a un nivell alt de la llei de la 
transparència.  
 
Diu que cada vegada que alguna persona li ha demanat alguna explicació li ha donat o que 
cada vegada que alguna persona ha demanat una visita a l’Ajuntament se l’ha atès. Per tant, 
l’obscuritat que el regidor d’ERC-AM diu que hi ha hagut en legislatures anteriors, la devia 
haver percebut ell personalment perquè molta gent no la va percebre.  
 
Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 
proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.   
 
 
 
9. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP MUNICIPAL D'ERC-AM I LA RESTA DE GRUPS 

QUE S'HI VULGUIN AFEGIR DE REBUIG AL TRACTAT UE-TURQUIA SOBRE LA CRISI 
DELS REFUGIATS 

 
Abans de tot explica que presenten aquesta moció - redactada i acordada per les entitats 
municipalistes de Catalunya- perquè volen que l’Ajuntament de Roses així com la resta 
d’institucions democràtiques que van oferir-se a acollir refugiats, mostri el més enèrgic rebuig a 
un acord que atempta contra els drets humans directament i perquè creuen que ningú no pot 
restar indiferent davant de crims com aquest.  
 
Afegeix una cosa que, tot i ser fora de guió i que pugui sonar grandiloqüent, creu que pot ser 
certa, i és que, algun dia, la història ens analitzarà a tots sobre què vàrem dir i com vàrem 
reaccionar davant dels autèntics crims com els que s’estan produint avui en dia en determinats 
indrets d’Europa.  
 
El senyor Joan Plana, en representació del grup municipal d'Esquerra Republicana de 
Catalunya-AM, presenta la proposta que és del tenor literal següent:  
 
Identificació de l’expedient 

Proposta relativa a l’aprovació de la moció del grup municipal d’ERC-AM de l’Ajuntament de 
Roses, de rebuig al tractat de la  Unió europea i Turquia sobre la crisi dels refugiats 

 
”El passat 18 de març el Consell Europeu va prendre un acord que vulnera la legislació que 
protegeix les persones refugiades i posa en joc els drets humans. El Fons Català de 
Cooperació al Desenvolupament, la Federació de Municipis de Catalunya i l’Associació 
Catalana de Municipis, que aglutinen els municipis catalans i institucions 
supramunicipals que treballen conjuntament per la solidaritat, la pau i els drets humans, 
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rebutgen aquest acord que no respecta el Dret Internacional.  

Lluny d’aquesta decisió presa pels caps d’estat, els ajuntaments  i les institucions 
supramunicipals estan donant suport a les persones refugiades en ruta, a través de la 
campanya del Fons Català i estan treballant per a la seva integració quan arribin als 
municipis catalans, com expressa el president de la Generalitat de Catalunya, Molt 
Honorable Sr. Carles Puigdemont, en la seva carta al comissari de Migracions de la UE del 
passat 15 de març, en la qual afirma que Catalunya està preparada per acollir al voltant de 
4.500 refugiats.  

A la cimera entre els estats de la Unió Europea i Turquia, prèvia a aquest acord, lluny de 
trobar una sortida que garanteixi el respecte dels drets humans i compleixi amb l’obligació 
dels estats d’acollir les sol·licitants d’asil, la Unió Europea va acordar l’externalització de 
fronteres i la subcontractació d'aquestes responsabilitats a l’Estat turc, com ja hem vist a la 
frontera sud de Ceuta i Melilla amb el Marroc o amb els Centres d’Internament per a 
Estrangers fora de territori comunitari, a canvi de 3.000 milions d’euros addicionals a partir 
del 2018 – a banda dels ja assignats fins al 2017 –, la liberalització de visats i avançar en la 
negociació de l’adhesió de Turquia a la UE.  

La solució que ha trobat Brussel·les per gestionar l’arribada de centenars de milers de 
persones que fugen de la guerra, de la misèria i d’altres tipus de persecucions és triple. 
Primer, evitar que trepitgin sòl europeu amb l’increment de les operacions de control de 
fronteres exteriors amb la participació militar de l’OTAN, segon, acordar l’expulsió a Turquia 
d’aquells que tot i així puguin arribar a les illes gregues jugant-se la vida a la Mediterrània, i 
tercer, bloquejar la ruta dels Balcans cap al nord d’Europa que el 2015 van utilitzar 900.000 
persones.    

L’entesa que s’assoleix amb Turquia respon exclusivament a la utilització de les polítiques 
migratòries al servei d’una lògica securitària que arrasa amb els suposats valors 
fundacionals europeus de solidaritat i respecte als drets humans. L’execució del text aprovat 
impedeix a totes les persones que arribin de forma irregular a Grècia la possibilitat de 
sol·licitar l’asil a Europa quan no existeix una altra via que no sigui la irregularitat.  

Un cop més veiem com la UE parteix d’una premissa falsa: blindar les fronteres d'Europa 
acabarà amb la crisi humanitària a la Mediterrània. Traslladar les persones refugiades i 
migrants a un estat tercer no és acabar amb la crisi humanitària, sinó expulsar-la de territori 
comunitari, i prioritzar les operacions de control i seguretat en lloc de les de salvament a les 
aigües frontereres. Si volem acabar amb el tràfic d’éssers humans i amb les morts a la 
Mediterrània, cal voluntat política garantint vies segures i legals: visats humanitaris, 
possibilitat de sol·licitar l’asil en ambaixades i consolats europeus en els països d’origen i 
trànsit, etc. 

Les mesures adoptades són un despropòsit, una mostra més del paper vergonyós que tenen 
els estats i les institucions europees des de l’inici d’aquesta crisi que xoca frontalment amb 
l’obligat compliment de la Convenció de Ginebra i amb l’article 19.1 de la Carta de Drets 
Fonamentals de la UE, segons el qual es prohibeixen explícitament les expulsions 
col·lectives. 
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Davant d'una Europa incapaç de donar una resposta adequada garantint condicions dignes 
a totes les persones dins del territori propi comunitari, com veiem a Calais, a Ceuta i Melilla, 
a Dunkerque o a Idomeni, avui ens torna a tocar dir prou a nosaltres, al món local, a la 
societat civil organitzada, i a les ciutadanes i ciutadans d’aquesta Europa que ens fa 
vergonya. 

 

ACORD 

Primer.- Demanar al Congrés que exigeixi al Govern en funcions que bloquegi l'acord entre 
la Unió Europea i Turquia que permetrà tornar a territori turc als refugiats que han arribat a 
Grècia i que tota negociació en el Consell Europeu ha d'estar subjecta al respecte dels drets 
humans i el Dret Internacional. 

Segon.- Reclamar que es garanteixin vies d'accés a la protecció internacional legals i 
segures en països d'origen i trànsit i que el govern espanyol assumeixi la seva 
responsabilitat acceptant íntegrament les quotes de persones reubicades i reassentades que 
li corresponen. 

Tercer.- Denunciar l’expulsió de les ONG que estan treballant en el salvament, l’acollida i 
l’acompanyament de les persones refugiades que estan en ruta a Grècia.  

Quart.- Assegurar el desplegament del Pla de Protecció Internacional a Catalunya, aprovat 
pel Consell de Govern de la Generalitat de Catalunya el passat 28 de gener de 2014, dotant-
lo del pressupost adequat i suficient per a poder implementar les mesures concretes que en 
recull, que garanteixin una acollida estable i de qualitat. 

Cinquè.- Manifestar el nostre compromís d’oferir els municipis com a territori d’acollida i 
protecció. Adaptant els plans d’acollida municipal a les necessitats especials de les 
persones sol·licitants d’asil per garantir la seva vida en família i la seva integració.  

Sisè.- Donar suport i col·labor amb les entitats catalanes i xarxes d’entitats que treballin en 
l'acollida i el servei a les persones sol·licitants d’asil.  

Setè.- Definir els serveis i infraestructures que poden oferir els nostres municipis per acollir 
les persones sol·licitants d’asil.  

Vuitè.- Treballar en la sensibilització i el compromís de la població del municipi per garantir 
la integració de les persones refugiades, creant els vincles i la interacció necessària per 
prevenir el racisme i/o la discriminació, i promoure la cohesió social.    

Novè.- Endegar i garantir polítiques municipals de cooperació al desenvolupament amb 
vocació transformadora.  

Desè.- Fer arribar aquest acord al Fons Català de Cooperació al Desenvolupament, a la 
Federació de Municipis de Catalunya, a l’Associació Catalana de Municipis, a la Generalitat 
de Catalunya, al Govern de l’Estat espanyol i a la Unió Europea”. 
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INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Joan Plana.- Aprofita per dir que, en Junta de Portaveus, s’han afegit a la moció els grups 
municipals de Convergència i Unió, Gent del Poble de Roses, Unió Democràtica Catalunya i el 
grup municipal del Partit dels Socialistes i per això els dona les gràcies i espera que s’aprovi la 
moció.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- Creu que és difícil explicar les emocions o els valors que cadascú té en 
relació amb aquests temes. Hi ha un tema bàsic que és l’incompliment sistemàtic de la 
Declaració dels Drets Humans en les zones en conflicte i en les zones frontereres, cosa 
constatada per totes les ONG hagudes i conegudes. 
 
Tot i que potser diran que no bé al cas, vol fer un petit comentari relacionat amb la seva 
experiència com a professional i que intentarà resumir en un minut. Fa 30 anys que treballa 
aquí i durant tot aquest temps ha vist molts francesos, alguns dels quals tenen cognoms 
castellans i alguns són fills i néts de persones que l’any 1936 van haver de creuar una frontera i 
van arribar a un camp de concentració. Durant tots aquests anys ha vist el canvi d’actitud 
d’aquests francesos cap a millor, en la sensació i visió d’aquest país que, en el seu moment, va 
rebutjar els seus familiars. Ha costat anys per aquest canvi d’actitud. Fa 30 anys observava una 
actitud molt més reticent perquè veia com aquestes persones venien amb uns prejudicis i amb 
una experiència viscuda dels seus pares o avis en relació a una Espanya o Catalunya que ha 
canviat i que continua canviant. 
 
Amb això vol dir que aquesta situació de penúria es trasllada en el temps durant desenes 
d’anys en les següents generacions. Per tant, la situació no és que sigui greu sinó que és 
gravíssima, tant ara com per les pròximes generacions. Creu que hem de ser conscients del 
que està passant i ha volgut fer aquesta aportació perquè la gent tingui aquesta sensibilitat.  
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  El proyecto de Europa esta basado en los valores absolutos del 
respeto a los derechos humanos, las libertades individuales y los procesos democráticos. 
Ninguna crisis puede poner en duda tales principios. Se trata de un problema europeo que 
exige soluciones europeas. Ciudadanos muestra su absoluto rechazo al acuerdo, como ya ha 
expresado en el Congreso de los Diputados, por improvisado, ilegal e ineficaz a medio plazo. 
Pues los flujos humanos no entienden puertas cerradas si hay vías alternativas. Por esto, 
nuestro partido, reitera su propuesta de: 
1. Reforzar las capacidades e instrumentos que doten a la Unión Europea de una autentica 

política migratoria y de asilo. 
2. Tomar medidas urgentes como las de asistencia humanitaria a países receptores 

salvamentando reasentamiento de refugiados y establecer vigilancia de fronteras. 
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3. Contribuir de forma efectiva a la resolución del conflicto de Siria e Irak. 
 
Sobretot pensar que han de tenir una assistència humanitària i que s’ha d’anar molt amb 
compte perquè les màfies els estan maltractant i quan es veuen aquestes coses dol. Per tot 
això, aquest grup municipal donarà suport a la moció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- La política sobre nacionalitat, immigració, estrangeria i dret d’asil és 
competència exclusiva de l’Estat i, per tant, és l’administració central a qui correspondria fixar 
els criteris d’impuls, coordinació i cooperació entre l’administració de l’Estat, la perifèrica, 
organitzacions no governamentals i organitzacions supranacionals i internacionals. 
 
Entenen que totes les administracions i ens implicats en la crisi dels refugiats han d’anar de la 
mà i aprofita per demanar polítiques comunes europees en tot allò referent a fronteres i amb 
respecte als drets dels refugiats.  
 
Dit això i donada la greu la situació personal que viuen molts refugiats que han de fugir del seu 
país en contra de la seva voluntat, vol recordar unes paraules dirigides als propis refugiats i 
pronunciades a l’illa de Lesbos fa escassament unes setmanes: “Vull dir-vos que no esteu sols. 
En aquestes setmanes i mesos heu sofert molt en la vostra cerca d’una vida millor. Molts de 
vosaltres us heu vist obligats a fugir de situacions de conflicte i persecució, sobretot pel bé dels 
vostres fills, dels vostres petits. Heu fet grans sacrificis per les vostres famílies. Coneixeu el 
sofriment de deixar tot el que estimeu i, potser el més difícil, no saber què us oferirà el futur. 
Són molts els que com vosaltres esperen en camps o ciutats, amb l’esperança de construir una 
nova vida en aquest continent”.  
“Aquest és el missatge que us vull deixar avui: no perdeu l’esperança! El major do que ens 
podem oferir és l’amor: una mirada misericordiosa, la sol·licitud per escoltar-nos i entendre’ns, 
una paraula d’alè, una oració (...). Tant de bo que tots els nostres germans i germanes en 
aquest continent, com el bon samaritano, vinguin a ajudar-vos amb aquell esperit de fraternitat, 
solidaritat i respecte per la dignitat humana, que els ha distingit al llarg de la història” (Papa 
Francisco, Lesbos, 16 d’abril de 2016). 
 
Actualment, l’actuació de la Unió Europea està essent vista pels ciutadans com un autèntic 
fracàs, perquè cada país vol aplicar la seva política i això fa que molts ciutadans se sentin 
avergonyits del que està succeint.  
 
Per tot això, aquest grup municipal donarà suport a aquesta moció. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE DE ROSES 
 
Sr. Francesc Giner.- Si el nostre president, senyor Carles Puigdemont, juntament amb els 
diferents ajuntaments i les institucions supramunicipals estan donant suport a les persones 
refugiades, en ruta a través de la campanya del fons català i estan treballant per la seva 
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integració per quan arribin als municipis catalans i s’està dient que Catalunya està preparada 
per acollir a uns 4.600 refugiats – cosa que de ben segur passa a altres indrets d’Europa- no 
entén com és possible que els màxims dirigents europeus prenguin acords que vulneren la 
legislació que protegeix les persones refugiades i posa en joc els Drets Humans. 
 
És per això que aquest grup municipal rebutja, entre altres coses, que es repeteixi el que es 
produeix a la frontera sud de Ceuta i Melilla amb el Marroc, que és una de les coses que es 
pretenen amb aquest tractat: més centres d’internament per a estrangers.  
 
En conseqüència s’afegeixen amb el rebuig al tractat de la Unió Europea amb Turquia sobre la 
crisi dels refugiats. Per la qual cosa aquest grup municipal hi votarà a favor. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA I UNIÓ 
 
Sr. Marc Danés.- És evident que no els va costar en absolut afegir-se a aquesta moció, 
bàsicament, perquè si es miren els acords, dels 10 que hi ha, els 3 primers aporten novetats en 
aquesta sala de plens. Però des del 4t fins al 10è són, ben bé, punts que, redactats de manera 
diferent, són els mateixos que es varen aprovar el mes d’octubre en una moció que va 
presentar aquest mateix govern i, des de Convergència i Unió donant suport al fons català de 
cooperació i dient que Roses era municipi d’acolliment, que ens posàvem a la disposició del 
fons per tots aquells aspectes econòmics i logístics que fes falta i, per tant, és evident que a 
una cosa que ja havien aprovat primerament no podien dir que no.  
 
Hi ha dos exemples que li agradaria exposar que estan relacionats un amb el que deia el 
senyor Antonio Rodríguez i l’altre una mica en la línia que han dit altres portaveus , i és que: 
aquest país hem estat i som un país d’acollida i d’integració. Alhora som un país que, malgrat 
tot el que ha succeït, mantenim molt viva la memòria històrica. Molts dels nostres avis i 
avantpassats han patit les mateixes penúries d’haver de deixar el seu país i la terra que 
estimen per anar a altres llocs on els han maltractat o humiliat pel simple fet de ser refugiats de 
guerra. Per això, si algun país té molta consciència del que ha succeït en els darrers anys, 
aquest país és Catalunya i la gent del nostre país i, això fa que siguem molt sensibles a 
aquests temes.  
 
Els exemples que vol exposar són: 
1. Com sempre ha explicat el molt honorable president Carles Puigdemont, el seu avi matern 

va haver de marxar – en circumstàncies que avui dia encara no tenen molt clares- als anys 
40 i 50, per unes idees, i va haver de desaparèixer. Fins i tot diuen que encara no saben 
on va desaparèixer, ni on va morir, ni on va ser enterrat.  

 
Amb el segon exemple i agafant el punt 8è de l’acord que diu: treballar la sensibilització i el 
compromís de la població del municipi per garantir la integració de les persones refugiades, 
explica que:  
2. És una feina que han fet, i no només des de la institució. Vol recordar fa 25 anys, quan va 

haver-hi una guerra a l’est d’Europa, els que en aquell moment érem adolescents, vam 
veure com adolescents com nosaltres venia fugint d’aquella guerra de Bòsnia, arribaven al 
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nostre municipi, s’integrava i els integràvem dins la nostra colla de joves. Al cap de 25 anys 
podem veure que aquesta gent s’ha arrelat al nostre municipi, ha tingut la família al 
municipi, té criatures nascudes aquí, són catalanes i s’han integrat completament. 

 
Per tant, és evident que el sentiment no només de Catalunya sinó del poble de Roses no és 
només de paraula ja que l’hem demostrat al llarg dels anys i òbviament en aquesta crisi 
humanitària Roses està donant suport exigint, no al govern de la Generalitat, perquè està fent 
molt bé la seva feina, sinó al Govern de l’Estat i a Europa que permeti l’acolliment d’aquests 
immigrants.  
 
Recalca que si el president pot dir que hi ha 4.500 persones que poden venir a Catalunya és 
perquè, abans de dir-ho, el govern de la Generalitat ha demanat a tots els nostres municipis 
quina capacitat tenien d’acollida per aquesta gent. En conseqüència els municipis han dit que, 
en un primer moment, hi ha 4.500 refugiats que podrien venir al nostre país. 
 
Per això, és evident, se sumen a la moció i continuaran treballant i, com diu el president del 
nostre govern, diguin el que diguin si l’Estat espanyol no vol col·laborar anirem directament 
nosaltres a parlar amb Europa perquè Catalunya sí que és solidaria, Catalunya sí que vol la 
rebuda d’aquesta gent que ho està passant molt malament. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Joan Plana.- Primer de tot dona les gràcies a tots els portaveus que s’han afegit a la moció.  
 
Arran del comentari del senyor Antonio Rodríguez, que no sap si és de formació professional, 
no pot estar-se de fer una reflexió. Una reflexió que serà, per al portaveu de Ciutadans, qui s’ha 
afegit a la moció, un petit regal, perquè aquest regidor ara defensarà no només Catalunya sinó 
també Espanya en dir que: hi ha ciutadans d’origen espanyol o català que viuen a França i que, 
en venir aquí, senten una mena d’animadversió heretada als quals els diu que tenen molt mal 
entesa la història. Perquè qui va actuar d’una forma totalment deplorable amb el tractament 
dels refugiats de l’Estat espanyol va ser, precisament, l’Estat francès que va tractar als 
refugiats espanyols pitjor que delinqüents, els va tancar en camps que no eren d’extermini però 
sí que eren de mort i, a més a més, una mort lenta i cruel. L’actitud que va tenir l’Estat francès 
amb tots els refugiats catalans i espanyols que varen fugir és el que hauria de fer enfadar o 
enutjar als seus descendents i és l’exemple que hem d’evitar a tota costa perquè és l’exemple – 
perillosament semblant- que està prenent Europa amb els refugiats de Turquia i Grècia. 
 
Aprofitant l’exemple citat pel senyor Marc Danés referent a l’avi del senyor Carles Puigdemont, 
aquest regidor vol esmentar-ne un altre que recorda va llegir fa uns anys quan estudiava 
història i que el va colpir, segurament, per la proximitat sentimental i geogràfica que és el 
següent: El senyor Carles Pi i Sunyer – qui fou conseller de la Generalitat a l’exili – d’origen 
familiar de Roses, tot i que va néixer a Barcelona, explica que, en el moment de passar a l’exili, 
per les muntanyes de l’Empordà, just abans de l’alçada de la Vajol, va veure el golf de Roses. 
Això el va fer recordar els estius de la seva infantesa quan pujava al municipi, ja que la seva 
família encara hi vivia i, que era un lloc – com ell sempre explicava- on realment era feliç. I 
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quan passava a l’exili, explica que la imatge de Roses li va trencar el cor perquè era la viva 
imatge de la pàtria i de la felicitat que deixava endarrere, de la vida que perdia... per passar a 
una vida que, evidentment, es presentava molt fosca. 
 
Sincerament li agradaria demanar a l’Estat espanyol i a la resta d’estats europeus que 
permetessin que tota la gent d’Afganistan, Síria... tanta gent de tota aquella zona que està 
fugint d’una zona absolutament en conflicte i on és impossible desenvolupar una vida en 
condicions, de la mateixa manera que el senyor Pi i Sunyer en passar l’exili va veure en Roses 
la imatge de la pàtria i la felicitat perduda, ells veiessin en Roses la imatge de la felicitat que a 
partir del moment que arribin podran començar a construir i la felicitat de veure un lloc que els 
acull i en el qual poder desenvolupar, en condicions, una vida que tenen tot el dret de viure. 
 
 
SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  És evident que la guerra no és maca ni bona per ningú, ja sigui 
rosinc, andalús, malagueny, gallec... i nosaltres, des de Ciutadans, no podem concebre 
aquestes coses. 
 
  
Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 
 
Vots a favor: DOTZE (12) Montse Mindan, Carles Pàramo, Marc Danés, Anna Jorquera, Joan 
Plana, Eric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó,  Antonio Rodríguez, Francesc Giner, 
José M. Alvarez i José A. Valdera. 
 
Vots en contra: CAP (0).  
 
Abstencions: DOS (2) Manuel Escobar i Angel Tarrero.  
 
En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal 
com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 
 
10. MOCIÓ PRESENTADA PEL GRUP D’ESQUERRA REPUBLICANA DE CATALUNYA 

ROSES, PER CREAR PLACES D’APARCAMENT ESPECÍFIQUES PER A DONES 
EMBARASSADES EN L’ÚLTIM TRIMESTRE DE GESTACIÓ I PER A PARES I MARES 
AMB NADONS FINS A 18 MESOS. 

 

L’alcaldessa exposa que la moció queda sobre la taula i passarà per la propera Comissió 
Informativa. 
 
EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Gerard Teixidó.- Avui havíem de presentar, debatre i votar la moció per crear places 
específiques d’aparcament per a dones embarassades en l’últim trimestre de gestació i per a 
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pares i mares amb nadons fins a 18 mesos. Però la retiren i posposen el seu debat i votació 
final per al proper Ple del mes de maig. El principal motiu pel qual la retiren és que no es va 
poder debatre en l’última Comissió Informativa ja que no estava inclosa en l’ordre del dia i, per 
tant, no han pogut pactar ni arribar a un consens amb la resta de grups. 
 
Aquesta no és la forma amb què els agrada treballar i menys pel que fa a les mocions que són 
propostes innovadores on cal que hi hagi un treball previ i el necessari debat enriquidor que 
millori i faci extensives les propostes dels diferents grups. És per això que prefereixen 
postposar la votació després del debat.  
 
Tanmateix, volen remarcar que l’objectiu principal quan presenten una moció és arribar a un 
acord que marqui un objectiu polític. En aquest sentit, el portaveu del grup municipal d’ERC-AM 
els ha informat que els grups municipals de Convergència i Unió Democràtica de Catalunya 
tenen esmenes a proposar sobre aquesta moció. Debatre sobre aquestes modificacions era, ni 
més ni menys, el que demanaven, és a dir, poder fer un debat polític que porti a un acord que 
marqui un objectiu. Una vegada es té un acord polític amb un objectiu comú, és quan es 
comença la feina conjunta amb els treballadors tècnics de l’Ajuntament els quals els ajudaran a 
concretar la proposta i adaptar-la en aquelles modificacions i tempos que siguin necessaris per 
adaptar-les a totes les lleis i reglaments a seguir.  
 
Fer-ho al revés, entenen que, a part de poc productiu, és donar doble feina que en molts casos, 
a més, pot ser inútil i el cas d’aquesta moció n’és un bon exemple. No només s’ha canviat el 
sistema per informar les mocions sense notificar-ho als regidors sinó que, a més, els informes 
tècnics que s’han encarregat a l’Àrea d’Infraestructures s’han fet amb un redactat inicial que 
han presentat i que, amb tota seguretat, serà modificat després del debat i l’acord amb la resta 
de grups per la qual cosa després caldran nous informes. 
 
Per últim, també vol fer palesa la necessitat de marcar uns terminis clars per a presentar 
mocions i poder-les treballar, discutir i debatre per tal que puguin entrar a l’ordre del dia del Ple. 
Posa com a exemples el de la ciutat de Girona on els grups municipals poden presentar 
mocions fins 6 dies abans del Ple. Diu que no demanen tampoc marge de temps però sí que 
s’hauria d’establir una data màxima per a la presentació, per exemple a mitjans de mes.  
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Respon al ponent i li diu que admet que hi ha hagut un canvi de criteri i 
està d’acord a posar en el ROM, si així ho volen, un termini per presentar les mocions. Però no 
està gens d’acord en el fet que no hagin d’estar informades perquè veu la inutilitat, 
precisament, al revés. Si qualsevol grup municipal presenta una moció sense que s’hagi 
informat i si, amb posterioritat a treballar-la, l’informe jurídic o tècnic els diu que no es pot fer o 
que no s’ajusta als criteris tècnics o jurídics que legalment ens empara, es pregunta què es 
farà, si s’aprovarà i es discutirà per després no porta-ho a terme. 
 
Precisament si el que s’està buscant és un objectiu i debatre per a aconseguir una 
conseqüència, del que hem d’estar segurs és que allò que debatrem tindrà aquesta 
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conseqüència. Altrament estarem debatent una moció que després no es podrà tirar endavant.  
 
Personalment li agrada complir el que aquí es determina i si en un Ple s’acorda una moció, en 
el que han d’estar segurs és de tres coses: que jurídicament és viable, que ho és tècnicament i 
que tindran el temps i la disponibilitat per poder-la dur a terme. Per tant, i si així ho desitja el 
ponent, ho poden debatre quan parlin del ROM, en el capítol de les mocions, que aquestes 
sempre han d’estar informades abans de ser debatudes , com a mínim tècnicament i 
jurídicament. Un altre cas és la voluntat política per després tirar-les endavant o no. 
 
 
RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT 
 
Sr. Gerard Teixidó.- Entén el posicionament de l’alcaldessa però s’ha de partir de la base que 
no són uns antisistema ni uns salvatges i que les coses que presenten ja estan contrarestades 
abans de presentar-les ja que no presenten coses que estiguin fora de la legalitat. Tot i així 
creu que s’ha d’arribar a un acord polític i hi ha d’haver la voluntat d’aconseguir el model de 
ciutat que, entre tots, vulguin establir. Llavors hi haurà les concrecions, les millores, les 
diferències o els temps. Potser una cosa que pensaven que primer es podria fer en tres mesos 
després es veurà que s’ha de fer en un any i entre tots s’entendrà que cal aquest temps, 
s’estudiarà i planificarà i es farà tal com recomanin els serveis tècnics i jurídics.  
 
Ara bé, el que sí poden debatre inicialment entre els regidors – ja que són grups polítics que 
tenen diferents maneres de pensar- és quin posicionament o model de ciutat volen. Per això en 
altres ciutats, reitera, presenten mocions 3 o 4 dies abans del Ple perquè debaten aquest 
posicionament polític i després miren quina és la millor opció. Evidentment insisteix en el fet 
que no es presentin coses que estiguin fora del sistema, de la llei... 
 
No creu que el fet de presentar una moció sense que abans hagi de passar per totes les àrees 
de l’Ajuntament sigui un conflicte quan després potser el redactat final d’aquesta moció serà un 
altre i haurà de tornar a passar per totes les àrees de l’Ajuntament. Un informe previ de serveis 
jurídics sí que és necessari però no fa falta que faci tot un recorregut extensiu que potser 
després s’haurà de repetir perquè s’haurà acordat diferent o el consens i debat polític haurà 
acabat amb una altra conclusió. Per tant, seria una doble feina. 
   
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Reitera que continuen veient el posicionament al revés i que, en tot cas, 
és un tema de modificació, si així ho vol el ponent, de l’apartat del Rom en el qual es parla de 
les mocions i de decidir, entre tots, un criteri que sigui el més ajustat. 
 
Identificació de l’expedient 

 
Proposta relativa a la moció presentada pel Grup d’Esquerra Republicana de Catalunya Roses, 
per crear places d’aparcament específiques per a dones embarassades en l’últim trimestre de 
gestació i per a pares i mares amb nadons fins a 18 mesos. 
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“INTRODUCCIÓ 
 
Per tal d'esdevenir una ciutat inclusiva, sobretot per a les persones amb mobilitat reduïda 
per qüestions de discapacitat, però també per a les persones que presenten situacions de 
mobilitat reduïda transitòria en moments puntuals, com és el col·lectiu de dones 
embarassades en l'últim trimestre de gestació i famílies amb nadons, cal que identifiquem 
les necessitats específiques de cada col·lectiu i adaptar els espais urbans per garantir que 
totes les persones hi puguin transitar i conviure amb les màximes facilitats.  
 
PECEDENTS 
 
Atès que no és fins a l’any 1985 que l’Estat Espanyol aprovà les primeres lleis on es 
reconeixien els drets de les persones amb problemes de mobilitat i autonomia personal. 
Malgrat el que s’ha fet des d’aleshores, encara queda molta feina per fer i moltes barreres 
arquitectòniques i socials per superar. Una part d’aquest reconeixement dels drets de 
persones amb dificultats de mobilitat al llarg d’aquests anys ha estat l’adaptació de places 
d’aparcament específiques per a aquest col·lectiu per tal de facilitar el seus desplaçaments 
en vehicle, ajudant així a optimitzar la seva autonomia.  
 
Atès que les dones embarassades i amb nadons són un dels col·lectius que presenten 
problemes de mobilitat i que requereixen en molts casos del vehicle privat per a poder tenir 
un grau adequat d’autonomia. Un col·lectiu que, no obstant, no té reconeguda en molts 
casos aquesta condició. A més, pateixen dia a dia les conseqüències d’unes ciutats que no 
tenen en compte les seves necessitats específiques. Els aparcaments en bateria i 
semibateria són escenari habitual d’aquesta problemàtica ja que no hi ha espai suficient 
que permeti l’accés al vehicle d’una dona en avançat estat de gestació o d’un nadó. Les 
cadiretes d’automòbil del grup 0 i grup 0+ són utilitzades també com a cadira de passeig, i 
per tant, és imprescindible poder obrir totalment la porta del vehicle. 
 
Atès que en algunes ciutats ja s’han començat a implementar iniciatives que reconeixen al 
col·lectiu dones en avançat estat de gestació i amb nadons la condició de col·lectiu amb 
problemes de mobilitat, creant places d’aparcament específiques per tal de facilitar 
l’estacionament i contemplant les necessitats d’aquest grup de població a l’hora de crear 
places d'aparcament corrents.  
 
Atès que hi ha altres precedents com són alguns mitjans de transport públic, supermercats 
i altres grans superfícies comercials que ja destinen places per a dones embarassades i 
famílies amb nadons. 
 
Atès que a Roses actualment ja hi ha 110places d’aparcament repartides per tot el municipi 
per a persones amb mobilitat reduïda, el que en entenem com a places per a discapacitats. 
Una quantitat d’aparcaments que cal anar actualitzant periòdicament en funció de la 
demanda de places o en funció de la quantitat de població considerada amb problemes de 
mobilitat, sigui permanent o transitòria.  
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ACORD 
 
Adaptar les places d'aparcament per a discapacitats per tal que les dones embarassades 
en l'últim trimestre de gestació i les famílies amb nadons dins a 18 mesos puguin utilitzar-
les. 
 
Realitzar un estudi de la necessitat de places especials que hi haurà a la ciutat arran de 
l'augment de població que en podrà fer ús. D'acord amb aquest estudi i les instruccions de 
l'àrea de Serveis Socials i la Policia Local, crear més places d'aparcament, sobretot en les 
zones més transitades (centres educatius i sanitaris, biblioteca, zona esportiva i eix 
comercial), per tal d'adaptar-se a aquesta nova realitat i no col·lapsar les places ja 
existents. Estudiar també si per a garantir el bon funcionament del sistema és necessaria 
l'aplicació d'altres tipus de places de pàrquing especials que ara mateix no s'usen, com les 
que estan vinculades a una matrícula concreta per a casos concrets.  
 
Crear una targeta identificativa per a que les dones embarassades en l'últim trimestre de 
gestació i les famílies amb nadons fins a 18 mesos puguin sol·licitar-la. Aquesta targeta 
tindrà una validesa exclusivament municipal i hi constarà la data d'expedició i de caducitat. 
La validesa de la targeta vencerà quan el nadó hagi complert 18 mesos de vida.” 

 
La moció es deixa sobre la taula. 

 

11. PRECS I PREGUNTES 
 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM) 
 
Sr. Èric Ibáñez.- Passa a fer les intervencions següents: 
 

 La zona del mirador, des d’on es pot veure el pont d’en Giraculs , com ja ha comentat en 
plens anteriors i com es pot veure en les imatges que mostra, està plena d’esbarzers que 
dificulten la seva visió així com la lectura del panell informatiu. Demana si està previst 
netejar-ho. 

 

 El dia 18 de maig és el dia internacional dels museus. L’edició d’enguany està dedicada al 
tema “Museus i paisatges culturals”. Pregunta si hi ha prevista alguna activitat per aquesta 
data, més enllà de permetre l’entrada gratuïta aquest dia. Creu recordar que l’any passat 
no es va prepara cap activitat especial. 

 

 Últimament han tingut notícies sobre alguns robatoris a pisos que han tingut lloc a Roses i 
volen saber si tenien informació al respecte. 

 

 Han rebut queixes per la manca d’informació sobre el canvi de data de la conferència que 
s’havia de celebrar, el passat dijous, a Cala Anita sobre el poblat visigòtic del Puig Rom. Hi 
va haver gent que es va estar esperant a la porta on no hi havia ni un simple cartell que 
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avises del canvi. Esperen que quan hi hagi el servei de missatgeria instantània, que va 
presentar el grup municipal d’ERC-AM i es va aprovar en el Ple del passat mes de 
novembre, serà més fàcil fer arribar aquest tipus d’informació a la ciutadania. 

 
 
Sr. Joan Plana.- Continua amb les intervencions del grup municipal d’ERC-AM: 
 
 Han vist que durant les últimes setmanes s’han realitzat algunes obres al Passeig Marítim i 

els agradaria saber quin ha estat el motiu o l’objectiu d’aquestes, en què han consistit, quin 
ha estat el finançament i si el cost l’ha assumit l’Ajuntament o ha estat finançat, en part, per 
la Generalitat de Catalunya. 

 

 Demana com estan les obres del Castell de la Trinitat. Si s’ha fet l’aparcament o només les 
millores per a l’accessibilitat. Així com si hi ha hagut alguna subvenció per finançar-les. 

 
 Quan passen els vehicles de grans dimensions – camions, autobusos, autocars- per la 

ronda del Mas Mates, a la sortida, envaeixen gairebé la meitat del carril contrari havent de 
frenar de cop perquè no es produeixi un accident amb el risc que això comporta de 
sinistralitat. Les sortides de la rotonda tenen massa angle, per això aquest tipus de 
vehicles, que són llargs, envaeixen el carril contrari. Els agradaria saber si esperen fer 
alguna actuació de millora i també, d’ençà que està feta aquesta rotonda saber si hi ha 
hagut algun accident o incident de qualsevol tipus.  

 

 Arran de la informació de l’Alcaldia li ha sorgit el dubte que, durant els mesos successius, 
han anat veient que el padró de Roses va caient progressivament, per la qual cosa 
pregunta si se sap ben bé quin és el motiu d’aquesta pèrdua constant de població de la vila 
i si s’ha analitzat d’alguna manera quin és l’origen. 

 
Sra. Verònica Medina.- Exposa el següent: 
 

 Els veïns del Mas Buscà li van passar una fotografia de l’entrada  –mostra la fotografia- i li 
van dir que sempre es troben amb la mateixa situació i demanen al govern quina solució es 
pot donar. 

 

 També ha rebut queixes dels veïns de la zona de la Riera de la Cuana amb la Gran Via de 
Pau Casals per les escombraries que s’acumulen en aquesta zona i que generen una 
imatge molt degradant i males olors. Alguns veïns li han manifesta les seves queixes però 
també es poden veure nombroses mostres de descontentament a través de les xarxes 
socials i explica que de fet, les imatges que presenten les han extret de les xarxes socials i 
són de fa una setmana. 

 

 Els dies 5, 6 i 7 de maig se celebra a tot Europa la campanya impulsada per l’Agència de 
Residus “Let’s Clean Up Europe” que consisteix a realitzar accions de neteja per part de la 
ciutadania, en la qual pot participar-hi també l’administració. Els agradaria saber s i Roses 
formarà part d’aquesta iniciativa. 
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 Referent al projecte de remodelació del camí de ronda, creu que tothom coincidirà que les 
obres estan molt bé. Tot i això pensen que falta algun cartell indicatiu que pugui assenyalar 
l’inici del camí en el cas que es vulgui començar per l’antiga cantina i a uns 200 m més 
endavant per indicar la Font del Lladó.  
Pel que fa a la barana, personalment, pensa que hauria quedat millor de fusta de manera 
que quedés més integrada al paisatge. Així mateix demana si està previst fer un pont a 
Cala Rostella com el de Cala Murtra.  
 

 En relació amb el programa “Fem ocupació pels joves” el Conveni que es va aprovar entre 
l’Ajuntament i altres entitats, demanen saber quants joves s’han apuntat fins ara i quan es 
farà la selecció. 

 
 
Sr. Gerard Teixidó.- Passa a fer les preguntes següents: 
 
 Demana si ja se sap alguna cosa més sobre el tancament d’alguna de les línies de P3 de 

les escoles de Roses ara que ja s’han acabat les preinscripcions. 
 

 Està prevista alguna activitat del programa “Aprenent jugant” ja que està aturat des de fa 
més d’un any. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.-  
 

 Pregunta si el ramal de l’av. Diaz Pacheco s’està fent una obra i demana si podrien explicar 
en què consisteix. 

 

 Felicita a l’equip de govern per les armilles de la Policia Local. 
 

 Ha vist que s’han licitat els focs artificials per un període de 2 a 4 anys i demana saber el 
motiu pel qual es fa un període tan llarg i fora de la legislatura.  

 

 Coincideix amb el senyor Gerard Teixidó en el tema del P3 i creu que s’hauria de tractar 
aquest tema en el Consell escolar municipal juntament amb el tema dels llibres. Entén que 
hi ha un problema demogràfic, que abans ja s’ha esmentat, però és important per la pèrdua 
de recursos que tindran les escoles. 

 

 Demana si poden explicar una mica la trobada entre les dues catalunyes que es farà el dia 
14 de maig i el tema del preu públic ja que nosaltres estem subvencionant aquesta trobada 
i el motiu pel qual el preu s’ha rebaixat. 

 
 Ja que aquest matí no ha pogut assistir a la Junta de Portaveus, aprofita per agrair a 
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l’alcaldessa l’explicació de com es porta la Comissió de Contractació ja que considera que 
són temes que tenen una importància cabdal, que els serveis que es donen als municipis 
tenen aquest caire de proximitat i quan els fa l’Ajuntament, com és el nostre cas, en molts 
aspectes com: la piscina, serveis socials... es fan tan eficientment com si els dues a terme 
una empresa privada i quan s’externalitzen sempre és considera de qualitat que les 
empreses o entitats locals se’n surtin i ho aconsegueixen. 

 
 Explica que recentment a Barcelona hi ha hagut un concurs sobre serveis socials 

domiciliaris i, en comptes de guanyar-lo una empresa experta en el sector, una cooperativa 
catalana i de tota la vida – per sort o per desgràcia- ha guanyat una empresa de neteja que 
té la seva seu a Madrid i que ja es veurà. Quan es produeixen aquestes situacions, de 
vegades hi ha una certa por que el servei perdi algun tipus de qualitat afegida que es pot 
donar. 

 
Per tot això, hi ha un parell d’aspectes que el preocupen de contractacions que es duen a 
terme i que són: 

 Les platges que aquest any la Creu Roja no ha concursat. 

 El servei de grua municipal. 
 

Demana que, d’ambdós casos, se’n parli en la pròxima Junta de Portaveus i que es faci un 
seguiment acurat del contracte. Per exemple, en el tema de la grua, hi ha alguns aspectes 
com el fet que la grua ha de tenir una antiguitat i, sabent que compleix recentment, vigilar 
aquests aspectes per la qualitat del servei. Alhora veure si durant l’estiu amb el personal 
del qual disposen en tindran prou per complir els serveis que són menesters. 
En relació amb el servei de platges, que el compliment de la formació de les persones que 
es contractin... en definitiva, que es faci el seguiment del plec de clàusules. 
 
Agrairia que si es pogués revisar d’alguna manera aquests contractes que, tot i que sap 
que és de mal dir, però hi ha històrics – no a Roses però sí a molts llocs- el fet que guanyin 
empreses que no coneixen el territori pot afectar. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA 
 
Sr. Manel Escobar.- Només té un prec i és que la setmana passada va estar parlant amb 
l’Associació de Comerciants de Santa Margarita i, per iniciativa d’ells i tot i que les lleis no els 
són molt favorables, volen portar a terme una activitat per poder lluitar contra el top manta  
poder buscar-hi les solucions necessàries. Però reitera que és iniciativa d’ells, i li consta que 
divendres passat van entrar pel Registre d’entrada de l’Ajuntament la seva petició. 
 
Aquest regidor no vol anticipar el que aquesta Associació demana però sí que demana a l’equip 
de govern agilitat per poder portar a terme aquesta iniciativa i que es pugui dur realitzar aquest 
mateix estiu. Tots sabem quin és el problema que té Roses, igual que altres municipis de la 
costa catalana, però demana si us plau agilitat i cooperació per part de l’equip de govern vers la 
iniciativa que ha tingut l’Associació de Comerciants de Santa Margarita per lluitar de la seva 
manera o com ells creuen que poden solucionar el problema del top manta. 
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Sr. Àngel Tarrero.- Tot seguit passa a fer les intervencions següents: 

 

 Les palmeres de Santa Margarita, les de l’avinguda de la Gola de l’Estany sembla que 
tenen alguna malaltia. Són unes que s’han plantat fa poc i que ja es veu com les  fulles han 
quedat molt amarronades. Pregunta si se sap si han agafat alguna malaltia o hi ha alguna 
cosa que els afecti. 

 

 Al terreny que hi ha entre la punta de Traire i l’avinguda de Santa Margarida sembla que 
encara no s’ha fet cap actuació per la problemàtica que hi ha els estius amb les 
autocaravanes.  

 

 El carrer Comapedrosa, antigues pistes de la petanca, sembla ser que actualment s’utilitza 
com a pàrquing d’autocaravanes. El problema d’aquests espais és, sobretot, la brutícia que 
es deixa per falta de civisme per part d’alguns autocaravanistes, tot i que no de tots. 

 

 Al Port Reig l’actuació de pintura i pàrquing de bus ha solucionat un problema greu de 
circulació. Els agrada aquesta actuació, de fet, havia estat una petició d’aquest grup 
municipal. 

 

 A la plaça Sant Pere s’han canviat una sèrie de bancs però n’hi ha un, concretament el que 
queda arran de l’avinguda de Rhode, que està en molt mal estat i algú es podria fer mal. 
Per la qual cosa seria interessant canviar-lo per un altre de nou o treure’l.  

 

 Per últim fa una petició que creu no ha de ser molt complicada però la reitera per tercera o 
quarta vegada i és posar el nom del carrer Cap Norfeu ja que la placa encara no hi és. Ho 
porta demanant des del mes de juliol del 2015 en què va fer la petició per primer cop. 
Així mateix falta, també, la del carrer Cap Norfeu amb cantonada del carrer de Francesc 
Macià, que tampoc no hi és. 

 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Els veïns del carrer de Sant Elm, més específicament entre les 
botigues Moda Brava i Toledo Imperial, s’ha queixat que hi ha uns fils de Nadal enrotllats en 
una mena de cinta que fan molt lleig. 
 
Li consta, perquè així li han dit, al carrer Mairó i Esperança alguns veïns han hagut de trucar 
per telèfon a l’Ajuntament perquè vinguessin a netejar la brutícia que hi havia en aquests 
carrers. 
 
Per últim, un tema que considera molt important, és que a la riera Ginjolers on hi ha els dos 
gronxadors i on els nens juguen, explica que el terra i l’asfalt també són de color gris. Diu que 
s’hauria de limitar d’alguna manera la diferència de l’asfalt amb els gronxadors  ja sigui canviar-
ho de color o fer-hi algunes ratlles... perquè farà uns dies – no va passar res- però va veure 
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com un nen va creuar. Els nens, en aquestes edats, necessiten una mica de límits i si no veuen 
una frontera o uns colors que separin els gronxadors amb l’as falt sobrepassen aquest límit i no 
se n’adonen perquè és tot del mateix color. 
 
 
INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  
 
Sr. José A. Valdera.- Exposa que li han comentat que abans a Rosesnet hi havia una persona 
que netejava els contenidors i uns veïns li han preguntat si és que aquest lloc de treball ja no 
existeix perquè el troben a faltar ja que han vist alguns contenidors que estan bruts.  
 
En relació amb les obres que s’estan fent al pàrquing del costat del camp de futbol, com ja van 
comentar amb l’alcaldessa, es mantindrà el pàrquing que ja hi havia però sembla ser que han 
substituït els arbres que s’havien plantat per altres amb més capacitat d’arrelament. La seva 
pregunta és si es fa algun estudi previ alhora de plantar els arbres perquè no creu que  s’hagin 
d’anar substituint arbres que no arrelen per d’altres que sí que ho fan. En aquest cas suposa 
que ja s’haurà fet aquest estudi però sí que és per evitar despeses innecessàries en el futur. 
 
Per últim agraeix a l’equip de govern que informi a l’oposició, com ha fet avui a la Junta de 
Portaveus, dels contractes que passen per la taula de contractació municipal. 
 
 
RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 
 
Sr. Carles Pàramo.- Comenta que, abans que s’acabés el Ple ha pogut obrir l’expedient 
número 5 i, en relació amb la factura que ha dit el senyor Èric Ibáñez, li respon que no es tracta 
d’una factura sinó d’un pressupost. Després d’haver-ho llegit explica que el cost de les visites 
d’aquest senyor –que és arquitecte i, a més a més, investigador- a Barcelona és de 7.000 
euros, el de Girona són 1.500 euros, el de Milà són 3.300 euros i el de Gènova són 3.100 
euros. 
 
Així mateix explica que, a part dels trasllats i les manutencions, cada arxiu té uns horaris 
d’atenció diferents per la qual cosa potser hi ha arxius que recareixen fer-hi més visites perquè 
el temps que donen d’obertura perquè la gent pugui examinar documents és més curt. Per tant, 
la mateixa feina s’ha de fer fent més viatges.  
 
Només volia aclarir aquest fet i explicar que, tot i que s’ho tornarà a mirar amb deteniment, el 
que hi ha a l’expedient no és la factura sinó el pressupost presentat el mes d’abril de 2015.  
 
 

TORN DE RÈPLICA DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA  (ERC-AM)  
 
Sr. Èric Ibáñez.- Explica que l’arxiu de la Corona d’Aragó, que és el que s’ha mirat, està obert 5 
hores al dia que dividides per 90 hores dóna un total de 16 dies. Li demana al senyor Carles 
Pàramo si tot i així ho considera justificat. És evident que els arxius tenen uns horaris en els 
quals es pot anar a consultar i segurament aquest senyor hi haurà hagut d’anar diversos dies. 
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Tot i això, repeteix, aquest fet no justifica en absolut les despeses pressupostades o el cas 
d’una factura que es va aprovar ahir i que es va pagar.  
 
 
RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 
 
Sr. Carles Pàramo.- Torna a dir que no ho justifica, simplement ha donat una explicació per les 
persones que estan seguint el Ple. I reitera que en el cas de Girona és de 1.500 euros, en total; 
a Milà, que hi ha quatre arxius, és de 3.300 euros i en aquest cas ho trobaríem barat; i a 
Gènova, quatre arxius, 3.100 euros, també es podria dir que és barat. 
 
En aquest cas són 40 hores en un lloc i en l’altre també són 40 hores. Però és potser bastant 
clar que a Milà no hi vas i vens cada dia en canvi a Barcelona, dóna la casualitat, que potser és 
el que costa una mica més. Torna a dir que no ho justifica en absolut, però ho llegeix per a 
informació pública. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- La part de la neteja del mirador li correspondria al senyor Juan M. 
Fernández i si els regidors no hi troben inconvenient deixaran pendent la seva resposta.  
 
 
Sr. Carles Pàramo.- En relació amb el Giraculs diu que és un lloc que està molt allunyat i, 
precisament, va ser un govern de Convergència qui, en el seu dia, el va recuperar. Des d’aquell 
temps ençà, l’actuació de la brigada de Rosersa ha tingut multitud de feina, per exemple 
aquests últims dies han estat molt ocupats netejant Falconera i, com ja ha dit moltes vegades, 
tot l’entorn de Roses porta molta feina. El Giraculs forma part del programa de feina però, com 
en tots els programes, s’ha de prioritzar perquè tenen la gent que tenim i prou. Aleshores està 
en llista d’espera. 
 
El que sí que vol demanar, personalment com a regidor, és que quan es vulgui presentar una 
diapositiva, si es diu tres o quatre dies abans, l’equip de govern també podrà presentar una 
diapositiva per explicar les coses com són, les que s’estan fent i il·lustrar-ho també amb 
imatges.  
 
Explica, per si la gent no ho sap, que el Giraculs és un espai que està situat gairebé al terme 
municipal de Cadaqués a sota Perafita. Per tant, la brigada només per anar allà ja es passa 
gairebé tot el matí perquè no està a menys de 12 km del centre de Roses. Per la qual cosa, 
reitera que li hauria agradat haver-ho sabut perquè així hauria pogut presentar 10 o 20 
diapositives molt boniques, que haurien estat molt més agradables a la gent de Roses, i 
haurien pogut veure tots els espais en els quals la brigada ha estat treballant tots aquests dies i 
que estan nets, endreçats i bonics. Reitera que aquestes imatges serien més interessants de 
veure que no pas un punt que està endarrerit. 
 
 

TORN DE RÈPLICA DEL GRUP MUNICIPAL D’ESQUERRA REPUBLICANA  (ERC-AM) 
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Sr. Joan Plana.- Explica com que és historiador de formació li agrada repassar documentació 
antiga i l’altre dia va estar mirant el blog del senyor Carles Pàramo, el qual és d’una lectura molt 
amena i recomana a tothom que se’l llegeixen. 
 
 
INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
 
Sra. Montse Mindan.- Interromp al senyor Joan Plana dient-li que no li ha donat la paraula. En 
tot cas, queda clar que han de mirar el blog del senyor Pàramo. Així mateix la presentació de 
fotografies en el torn de precs i preguntes serà un tema del qual parlaran quan es discuteixi el 
ROM per veure com s’incorporen aquestes imatges. 
 
 
RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 
 
Sr. Francesc Giner.- Pregunta al senyor Èric Ibáñez si quan parla del dia internacional dels 
museus es refereix a l’espai cultural de la Ciutadella. Si és així li respon que aquesta no està 
catalogat com a museu i donat que a Roses no hi ha museus, aquest regidor no tenia 
coneixement del dia internacional del museu i per tant no tenen res preparat. 
 
 
Així mateix respon al senyor Èric Ibáñez que en relació amb el canvi de dates de la conferència 
que hi havia prevista a Casa l’Anita té raó. Explica que va passar l’avís però a causa d’un error 
humà i no es va acabar d’informar a la ciutadania. Tot i això sí que es va posar en el facebook 
però és cert que s’hauria d’haver posat físicament a Casa l’Anita. Demana disculpes perquè no 
es va fer. 
 
Sra. Montse Mindan.- Aprofita per contestar, també al senyor Èric Ibáñez, ja que aquest ha  
‘col·lat’ el tema del whattsapp i el com està moció que el seu grup municipal va presentar, a la 
qual cosa li respon que era un tema en el qual s’hi estava treballant però ara mateix està aturat 
perquè els tècnics municipals es van adreçar a unes jornades que feia la Generalitat de 
Catalunya en les quals es van presentar unes noves apps que sembla que poden anar millor 
que el whattsapp. Per tant, està aturat fins que es desenvolupi aquest treball i un cop això es 
faci el presentaran per veure si tots estan d’acord en substituir el whattsapp per aquest que els 
oferten o proposen. 
 
Pel que fa als robatoris de pisos diu que no té constància que siguin més que altres vegades. 
Sí que, sobretot més que en pisos, aquest robatoris es produeixen en les zones de cases més 
allunyades del cas antic –Mas Buscà i Mas Fumats i se n’està fent un seguiment. El mes vinent 
hi haurà una Junta Local de Seguretat en la qual es veurà el resum de totes les incidències que 
hi ha hagut durant tot l’any i les hi faran arribar.  
 
Sr. Carles Pàramo.- Explica que les obres del Passeig Marítim van avançant, fins i tot, més 
ràpid del que estava previst. El que s’hi està fent és substituir totes les peces que estaven 
trencades i en algun cas, preparant la zona perquè, posteriorment, es faran unes obres de 
drenatge que absorveixin l’aigua de la pluja en les zones on la sorra de la platja està més alta 
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que el propi passeig. 
 
Pel que fa al cost, si ho hagués demanat amb temps li hauria pogut dir exactament i referent a 
les subvencions explica que són obres que vénen de lluny i no recorda si hi ha subvenció. De 
fet aquesta obra es va iniciar ja fa dos anys, però s’ha anat fent per etapes. Constava de tres 
fases i alguna estava subvencionada i altres no. 
 
Demana que quan algun regidor vulgui saber dades concretes, el truquin per tal que pugui 
portar-les preparades i informar-ne en el Ple.  
  
Les obres del Castell de la Trinitat, creu que s’ha acabat la tercera fase que era la de l’interior i 
que constava en fer uns lavabos i una sèrie de condicionaments a la planta baixa de manera 
que ara es pot dir que el castell, per dins, està pràcticament acabat. Així, si s’hi volien fer actes, 
concerts... amb dos lavabos com hi havia fins ara – un per homes i un altre per dones- 
quedaven curts i amb la col·locació d’aquests lavabos farà que es pugui atendre una certa 
aglomeració de persones. Tot i això les obres no estan acabades, perquè falta una altra fase. 
El que s’ha acabat ja és l’explanació per fer-hi l’aparcament lateral a la part superior, passant 
pel carrer Antoni Canals i, facilitar així l’accés al castell. Alhora que s’aconseguirà que hi vagi 
més gent, ja que moltes persones quan arriben a baix i veuen aquelles escales marxen –per si 
fa massa calor o massa fred, si fa massa vent o amenaça ploure, si són persones amb dificultat 
per caminar...- i tot això es mirarà de solucionar-ho. I en aquest cas, sí pot dir que hi ha una 
subvenció important per aquesta fase. 
 
 
Sra. Montse Mindan.- Explica que les obres del Passeig Marítim també tenen una subvenció de 
la Diputació en una de les fases que concretament és aquesta que s’acaba. La de l’aparcament 
del castell de la Trinitat està dins un POUSC que també van voler incloure dins una petició de 
subvenció que hi havia per obres amb finalitat turística però va quedar fora. 
 
Sr. Carles Pàramo.- A la ronda del Mas Mates que sàpiga no hi ha hagut cap accident. Sí que 
n’hi havia hagut molts i potser algú ho troba poc còmode però diu que tots els cotxes passen i 
ho fan sense cap problema. Tenint en compte l’espai que hi havia, procurant no afectar una 
plaça i amb un cost mínim, aquella rotonda fa la seva funció com es preveia. Tots els radis de 
gir compleixen la normativa internacional.  
 
 
Sra. Montse Mindan.-  En relació a la pregunta sobre la pèrdua del padró de la població explica 
que hi ha un gran nombre de gent que marxa a viure al seu país. Un altre cas ha estat la 
demanda de gent d’edat que viuen aquí en segona residència i que ara s’està revisant si 
realment hi viuen ja que alguns, per exemple, han marxat o són difunts i a aquests se’ls donarà 
de baixa del padró. Per tant, informa que s’està fent aquesta revisió. 
 
Sr. Marc Danés.- Afegeix que, a mida que es va treballant es van veient coses. Des de fa 
aproximadament un any, al Departament de Benestar Social, quan es dóna una ajuda es 
demana a la vegada una actualització del Padró perquè, de vegades, es trobaven que era una 
família amb un nen i en el domicili hi constaven 5 persones empadronades. Amb això 
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aconsellen que, amb l’actualització del padró, hi ha una facilitat més gran a l’hora d’aconseguir 
la subvenció ja que la fa més justa i més objectiva, mentre que amb els barems d’habitatges no 
es podrien atorgar. Aquesta modificació del Padró és relativament poca però sí que si es va 
sumant, segurament, ha implicat una vintena o una trentena de persones que han baixat.  
 
 
Sra. Montse Mindan.- Pel que fa a les preguntes de la senyora Verònica Medina referents al 
Mas Buscà i la riera Ginjolers li respon que les ajunta perquè aquests abocaments incontrolats 
són temes en els quals hi estan molt a sobre.  
 
A les xarxes socials es veuen aquestes fotografies, que han estat penjada fa unes 11 hores, on 
algú sovint llança, en aquella zona, runes i abocaments incontrolats. De totes maneres informa 
que a les 12h ja hi ha anat la brigada de Rosesnet perquè, tot i que la recollida de runes està 
contractada amb l’ALTEM, aquests només passen els dijous en els punts on està permès. Però 
en aquest cas, Rosesnet ha fet el favor d’anar-ho a recollir. Alhora, parlant amb els veïns se’ls 
ha demanat que si alguna persona ho veu, que ho comuniqui a l’Ajuntament. Així mateix han 
quedat amb Rosesnet que l’agent cívic conjuntament amb la Policia Local passarà més sovint 
per allà. És un punt problemàtic i difícil, un punt d’abocament incontrolat, un punt d’abocament 
il·legal i sí que és cert que estan molt atents al que la gent penja a les xarxes però no han 
pogut enxampar als qui ho fan. 
 
 
Sra. Anna Jorquera.- En relació amb l’ocupació dels Joves, tot i que no és un programa que es 
porti des del Departament de Joventut, n’està al cas perquè és un projecte dins del Programa 
garantia juvenil on es combinen feines i es complementen. És veritat que el regidor li havia 
demanat si es podia fer una crida des de l’Àrea de Joventut i així ho han fet. Segurament demà 
o demà passat ja sortirà a la premsa i a la televisió- perquè els joves s’animin a apuntar-s’hi en 
cas que compleixin les condicions – graduat d’ESO, haver fet un cicle mitjà, haver acabat la 
formació reglamentària i estar inscrit en el Programa de garantia juvenil.  
 
Comenta que aquest programa, tot i ser una proposta molt bona i no sabent ben bé els motius, 
però no està tenint gaire èxit. Les persones que s’hi apunten, després, per motius x, potser 
perquè no els agrada l’oferta, es tiren endarrere. Consideren que és una molt bona iniciativa 
que haurien d’aprofitar i per aquest motiu han inserit aquesta iniciativa a la premsa per tal que 
surti publicada i que serà, com ja ha dit, demà  o demà passat.  
 
Pel que fa a la línia de P3, en principi, es manté, i així ho van estar parlant amb el senyor Josep 
Fernández, tot i que la resposta definitiva encara no la tenen.  
 
 
Sra. Montse Mindan.- Referent a la línia de P3, afegeix que es parlarà aquest tema en el 
Consell escolar i, si cal, vindrà el senyor Josep Fernández però l’última decisió és del 
Departament d’Ensenyament. 
 
 
Sra. Anna Jorquera.- Explica que el tema de “Aprenem jugant” és cert que estava parat perquè 
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la persona que s’encarregava d’aquest programa va passar a agafar les funcions del cap de 
departament de manera que va haver de deixar-lo apartat a fi de complir amb la resta de feines 
que se li demanaven. Pràcticament, fa uns dos mesos que ha tornat la cap del departament i 
s’està tornant a engegar tot aquest programa. 
 
Comenta que abans de Nadal van voler fer una conferència que era bastant bona però, al final, 
no es va poder concretar amb el ponent ni quedar d’acord amb el dia de manera que es va 
deixar parada, segurament, fins abans de l’estiu. Repeteix que la resta d’activitats s’estan 
començant a engegar.  
 
 
Sr. Carles Pàramo.- Respon al senyor Antonio Rodríguez que el projecte del ramal del Díaz 
Pacheco ja està fet i estan pendents de l’última conformitat que ha d’arribar de l’Agència 
Catalana de l’Aigua. Hi ha disponibilitat pressupostària i tant punt tinguin aquest últim tràmit, 
que correspon a l’ACA, es farà aquesta obra. Es tracta d’un tros molt petit que es fa 
subsidiàriament, perquè entenen que aquestes obres les hauria d’haver fet el promotor que va 
fer les cases. L’Ajuntament ha redactat el projecte i el finançament no n’hi ha perquè es 
passarà comptes al promotor. 
 
Continua responent a les intervencions de la senyora Verònica Medina i diu que pel que fa al 
projecte de l’Agència de Residus previst pels dies 5, 6 i 7 de maig personalment no li ha arribat 
cap informació. Ara bé, també diu que si s’ha de seguir tota la dinàmica de dies mundials i de 
celebracions... creu que al final es perdran. Pel que fa a fer accions de neteja ciutadana, diu 
que en tindrien prou amb què alguns ciutadans determinats no embrutissin. La neteja del poble 
de Roses considera que està en un alt nivell, i la demostració està en el que ha explicat 
l’alcaldessa: no recorda a quina hora li han fet saber que hi havia uns abocaments il·legals i al 
cap de dues hores ja estava net. 
 
Matitza, la intervenció de l’alcaldessa, perquè les runes si estan dins del cas urbà les ha de 
recollir Rosesnet i ALTEM ho fa només a l’extraradi és a dir en terreny rústic o no urbà. 
 
Pel que fa als cartells indicatius del camí de ronda exposa que l’empresa que havia d’haver 
subministrat tota la senyalística no ha complert, per la qual cosa, no se li pagarà. N’han estat 
buscant d’altres però tenen dificultats per trobar alguna empresa que pugui fer aquesta feina, 
tot i que la faran i no només d’aquest tram de camí on s’ha fet la renovació – des de Falconera 
fins a la Rostella- sinó que es farà tot el tram des de l’inici del camí de ronda – dins el parc 
natural que es troba a l’Amadrava- fins allà on calgui arribar. 
 
Referent a la barana de fusta creu que és una qüestió de gustos i, en això, no es pot discutir. 
Personalment li agrada molt com ha quedat més que si s’hagués fet de fusta perquè creu que 
hauria donat la sensació de ser a la Vall d’Aran i considera que tal com s’ha fet queda més 
mariner. Però reitera que és qüestió de gustos. Alhora té una avantatge i és que la pots agafar 
amb el palmell de la mà. En el cas que algú rellisqui, vagi a caure o alguna persona que no 
tingui tota l’agilitat i l’agafi per ajudar-se... Explica que va fer el camí i va coincidir que hi havia 
mainadeta de 6, 7, 8 anys i va veure com ells mateixos s’hi podien agafar. En canvi, amb la 
barana de fusta, que és més gruixuda, no s’hi haurien pogut agafar. Comenta que li va fer 
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gràcia i el va fer pensar que estava bé i reitera que personalment la troba bonica, tot i que no la 
va triar, se la va trobar feta perquè els projectes no s’arriben a mirar fins a aquest detall.  
 
Continua dient que tothom que hi ha passa caminant i mirant el paisatge coincideixen que cal 
fer també un pont a la Rostella com el que s’ha fet a Cala Murtra. Aquest no estava previst al 
projecte però suposa perquè també quan es fa un encàrrec se’ls diu que no es poden passar 
de tal pressupost, motiu pel qual creu que no s’hi va incloure. És un lloc on hi convé i no pensa 
que hagués costat gaire perquè, a diferència de l’altre que és bastant llarg, aquest és curt i amb 
poca cosa s’hauria pogut fer.  
 
La senyora Verònica Medina ha parlat també de la cantina i aquest regidor comenta que li ha 
fet gràcia perquè des que va acabar la mili no ho havia sentit mai més la paraula cantina. 
 
 
Sr. Francesc Giner.- Referent a la pregunta del senyor Antonio Rodríguez del perquè els focs 
artificials s’han adjudicat per quatre anys, respon que no es fa per quatre anys de cop, sinó que 
s’ha fet per dos prorrogables en dos més. Comenta que si s’allarga la pròrroga, dependrà de 
moltes coses. 
  
La pregunta referent a les trobades de dansa no li ha quedat clara. 
 
 
ACLARACIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE CATALUNYA 
CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP) 
 
Sr. Antonio Rodríguez.- La trobada de danses de dues catalunyes, entén que es tracta de la 
Catalunya Nord. Així mateix, en l’expedient consta que pel que fa al preu públic, l’Ajuntament 
en subvenciona una part i demana quin és el motiu.  
 
 
RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 
 
Sr. Francesc Giner.- Respon al regidor del Partit dels Socialistas que creu que es tracta de la 
trobada de les dues catalunyes perquè sempre s’ha dit així. Fa més de vint anys que es fa 
aquesta trobada de dansa i es contracta a l’Escola de Dansa Danis perquè l’organitzi.  
 
 
Sr. Carles Pàramo.- Pel que fa a la subvenció, ara no sap molt bé com va però, en aquells 
temps, se li donava perquè es considerava que era una actuació afegida a la promoció 
turística. Hi havia molta gent que venia des de Perpignan i tots els pobles del voltant. 
 
 
Sra. Montse Mindan.-  Continua amb l’explicació dient que l’aprovació del tiquet ve per 
l’aprovació del preu públic tal com recullen les ordenances municipals quan es tracta d’una 
cosa que no organitza l’Ajuntament. 
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En relació amb el tema de la línia de P3 repeteix que ho parlaran en el Consell Escolar. Ja es 
va explicar la baixada pel que feia als naixements, 35 nadons menys aquest any que 
corresponien a P3, 25 i 27 els anys posteriors aproximadament. I es farà serà rotatòriament, 
precisament, perquè una escola no tingui gran pèrdua de recursos. 
 
Pel que fa al seguiment de la contractació diu que ho estan fent. Miraran també aquest estiu 
com funciona la grua. Justament, avui a la Junta de Portaveus, s’ha parlat de l’adjudicació de la 
licitació del servei de salvament i socorrisme a les platges que encara no s’ha fet, precisament, 
perquè s’està requerint documentació que no s’ajusta a allò que s’havia presentat i s’està sent 
molt curós en què es compleixin tots els requisits de la licitació, sobretot pel que fa a les 
titulacions. Per tant, sí que és cert que es va licitar però encara no s’ha adjudicat. 
 
Continua responent al senyor Manel Escobar dient-li que la petició de l’Associació de 
Comerciants de Santa Margarita, encara que entrés el passat divendres, encara no l’ha vist 
perquè, avui dilluns, encara no li ha arribat. Però si cal, diu, els cridarà per parlar amb ells a fi 
que ho puguin explicar millor. L’Ajuntament serà tot l’àgil que pugui ser com a administració. 
Ara bé, pel que fa al comentari que ha fet el regidor del Partit Popular qui ha dit que les “lleis no 
els són molt favorables”, l’alcaldessa li diu que en cap cas no podran allunyar-se de la llei, però 
sí atendre la seva petició. I si aquesta representa un gra més per lluitar contra aquest fenomen 
que és el top manta i que els preocupa a tots, doncs perfecte. 
 
Sr. Carles Pàramo.- En relació amb el que ha comentat el senyor Àngel Tarrero de les 
palmeres explica que es van plantar i és un trauma per qualsevol arbre haver-lo de trasplantar. 
N’hi ha una que se sap que està tocada i ja s’ha demanat per canviar-la. Les altres estan totes 
vives però ha de passar un any fins que no arrelin suficientment per poder-se aguantar. Se les 
rega, se les cuida i repeteix que només n’hi ha una que sembla que faci fallida, però els hi 
abonaran o la canviaran per una altra. 
 
Sra. Montse Mindan.-  Continuant amb el tema de les caravanes que es posen en el terreny de 
la punta del Traire diu que ho estan mirant i una possibilitat és la que ja van parlar de col·locar-
hi unes pedres grosses perquè no hi passin.  Al terreny on hi havia les antigues pistes de 
petanca, en principi, allà els permeten aparcar perquè en algun lloc ho han de poder fer. Però 
peI que fa al civisme, com ja s’ha comentat, no tothom fa el que hauria de fer.  
 
Els bancs de la plaça Sant Pere s’ho anota i també li dirà al regidor senyor Juan Manuel 
Fernández i Martínez. La placa del carrer del Cap Norfeu estava convençuda que ja s’havia 
col·locat però s’ho torna a anotar.  
 
Pel que fa als fils del carrer Sant Elm, ho aniran a mirar a veure què són. Al carrer Mairó i al 
carrer Esperanza espera que quan van trucar ho anessin a netejar ràpidament i així ho agraeix. 
 
En relació al prec de limitar, a la riera Ginjolers, la zona dels gronxadors, demana si el que vol 
dir és que s’hi faci un canvi de paviment, un canvi de color o si es refereix a la petició que hi ha 
de posar una barana quan s’acaben els gronxadors.   
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ACLARACIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS 
  
Sr. José Manuel Álvarez.-  Els nens en aquestes edats miren una cantonada i altre però no 
miren mai endavant. Per la qual cosa quan juguen a qualsevol joc passen dels gronxadors a la 
carretera perquè no distingeixen el color. Creu que potser posar-hi un color, un limitador o 
alguna cosa que reflecteixi que hi ha una gran separació entre la carretera i la zona de joc. 
 
 
Sra. Montse Mindan.-  En tot cas, diu no és una zona tancada de jocs sinó que és un passeig. 
Entén que els pares també han d’estar alerta i que al costat dels gronxadors s’està mirant de 
posar-hi una tanca de fusta. 
 
 
Sr. Carles Pàramo.- Contesta al senyor José A. Valdera que durant un temps hi havia una 
persona de Rosesnet que es dedicava a netejar amb un fregall els contenidors. Actualment, 
potser no es veu, però els contenidors solen estar bastant nets. Explica que es continuen 
netejant, tot i que ara es fa amb una karcher i en unes hores que molestin els vianants. El que 
passa és que no hi ha aquella persona que tots havíem vist que els netejava amb una galleda i 
un espontex. Ara es fa d’una manera més efectiva i industrial. 
 
 
Sra. Montse Mindan.-  Pel que fa a les obres de l’aparcament de la part superior del pavelló els 
mateixos arbres es van plantar pujant cap a la carretera del Mas Oliva. A la part de la dreta han 
arrelat però a l’esquerra encara no ja que l’estudi era el mateix. En tot cas s’ha decidit que 
posar-hi alzina que aquesta sí és del territori però també s’aprofita per fer una nova ordenació 
de l’aparcament que sigui més còmode i accessible. No es farà entrant per la part de la dreta 
perquè tot conflueix a l’entrada del camp de futbol, i es farà entrar per la part del darrere.  
 

No havent-hi més assumptes a tractar, l'alcaldessa aixeca la sessió a les 22.45 hores, de la 
qual cosa en dono fe. 

L’alcaldessa presidenta      El secretari general 
[firma01-01]       [firma02-01] 
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